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BROI.0002.7.2016 
Protokół nr XXI/16 

z obrad XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku  
z dnia 28 grudnia 2016 roku 

 
1. Otwarcie XXI Sesji Rady Powiatu 
 
Pan Marek Jaskulski – Przewodniczący Rady Powiatu we Włocławku dnia 28 grudnia 
2016 r. o godzinie 1015 otworzył obrady XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku. Przywitał 
Pana Eugeniusza Gołembiewskiego – Burmistrza Kowala, panie i panów radnych, Pana 
Kazimierza Kacę - Starostę Włocławskiego, Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu, 
kierowników jednostek organizacyjnych powiatu, przedstawicieli środków masowego 
przekazu, a także wszystkich obecnych na sali obrad.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż Komisarz Wyborczy we Włocławku postanowieniem 
nr 36/2016 z dnia 20 grudnia 2016 r. stwierdził, że w związku z wygaśnięciem mandatu 
radnego Rady Powiatu we Włocławku Pana Stanisława Piotra Budzyńskiego, wybranego 
w okręgu wyborczym nr 6 z listy nr 17 oznaczonej skrótem nazwy komitetu wyborczego 
KWW WSPÓLNOTA SAMORZĄDOWA z powodu WYBORU NA Burmistrza Lubrańca, 
na jego miejsce wstępuje Pani  Alicja Sadowska  kandydatka z tej samej listy, która 
w wyborach  uzyskała kolejno największą liczbę głosów, a nie utraciła prawa wybieralności.  
Stosownie do zapisów art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 
powiatowym, radny przed objęciem mandatu składa ślubowanie. Informuję, iż tekst 
ślubowania wypowiada się lub odczytuje w pozycji stojącej.  
Przewodniczący Rady poprosił, aby po złożeniu ślubowania, Pani Alicja Sadowska podeszła 
do stołu protokolantek celem złożenia podpisu potwierdzającego złożenie ślubowania.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Alicję Sadowską o złożenie ślubowania.   
Pani Alicja Sadowska złożyła ślubowanie: „Uroczyście ślubuję rzetelnie i sumiennie 
wykonywać obowiązki wobec Narodu Polskiego, strzec suwerenności i interesów Państwa 
Polskiego, czynić wszystko dla pomyślności Ojczyzny, wspólnoty samorządowej powiatu 
i dobra obywateli, przestrzegać Konstytucji i innych praw Rzeczypospolitej Polskiej”. 

Tak mi dopomóż Bóg.  
 
Przewodniczący Rady serdecznie pogratulował objęcia mandatu radnej powiatowej. 
Przewodniczący poinformował, iż radna pełniła funkcję dyrektora ZS w Izbicy Kuj. Obecnie 
przewodzi Uniwersytetowi Trzeciego Wieku w Izbicy Kuj. Przewodniczący życzył dobrej 
współpracy i samych sukcesów. 
 
Lista obecności zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  
 
2. Stwierdzenie quorum 
 
Przewodniczący Rady na podstawie listy obecności stwierdził, że aktualnie w obradach 
Rady Powiatu bierze udział 20 radnych, co wobec ustawowego składu Rady Powiatu 
wynoszącego 21 radnych stanowi wymagane quorum, a zatem obrady są prawomocne. 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  
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3. Przedstawienie porządku obrad oraz rozpatrzenie ewentualnych wniosków 

w sprawie jego zmiany.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż porządek obrad XXI Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, ustalony w trybie § 9 ust. 1 pkt 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni 
otrzymali wraz  z zawiadomieniem o jej zwołaniu. Zgodnie z art. 15 ust. 2 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym - Rada Powiatu, w trakcie sesji, może 
wprowadzić zmiany w porządku obrad bezwzględną większością głosów ustawowego składu 
Rady. Zgodnie też z § 17 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego - z wnioskiem o uzupełnienie 
lub zmianę porządku obrad może wystąpić radny, komisja, klub radnych, zarząd powiatu, 
starosta.  Przewodniczący Rady poinformował, że w przypadku przyjęcia przez Wysoką Radę 
wniosku o uzupełnienie porządku obrad o konkretny punkt dotyczący rozpatrzenia projektu 
uchwały w danej sprawie, to na wnioskodawcy spoczywać będzie obowiązek przedłożenia 
i doręczenia radnym, przed przystąpieniem do realizacji tego punktu, projektu uchwały 
spełniającego wymagania formalne określone  w statucie. 
Przewodniczący poinformował także, iż w myśl § 17 ust. 4 Statutu Powiatu - w przypadku 
uzupełnienia lub zmiany porządku obrad rada może przystąpić do rozpatrzenia 
wprowadzonych, nowych punktów tego porządku bez konieczności uzyskiwania opinii 
właściwej komisji do przedłożonych projektów uchwał dotyczących tych punktów.  
Przewodniczący Rady poprosił o poprawę w punkcie 23 daty projektu uchwały, tj. zamiast 
2017 winno być 2016.  
Przewodniczący Rady wniósł do porządku obrad zmianę polegającą na zniesieniu punktu 11 
dotyczącego wyboru wiceprzewodniczącego rady. Przewodniczący zapytał czy są jeszcze 
inne wnioski do zmian porządku obrad? Radni nie wnieśli propozycji. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za zdjęciem punktu 11 porządku obrad 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 12 
Przeciw – 0 
Wstrzymało się – 7 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że przy 12 
głosach „za” i 7 głosach „wstrzymujących się” i 1 radny nie brał udziału w głosowaniu, punkt 
11 został zdjęty z porządku obrad.   
Przewodniczący Rady przystąpił zatem do realizacji porządku obrad, przy czym każdy 
kolejny punkt po punkcie 11 w porządku, który radni otrzymali, będzie miał inną numerację, 
tj. dotychczasowy punkt 12 będzie 11 a porządek obrad będzie się składał z 43 punktów.  
Radny Karol Matusiak złożył wniosek formalny w sprawie zmiany porządku obrad. Radny 
stwierdził, że przewodniczący nie zapytał czy są ewentualne poprawki do porządku obrad. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych czy mają propozycję zmiany porządku obrad? 
Radny Karol  Matusiak powiedział, że w związku z tym, że porządek obrad przewiduje 43 
punkty,  to radny wniósł, aby Przewodniczący Rady zaproponował w pewnym momencie 
przerwę, aby radni mogli zamówić catering lub kanapki.  Sesja będzie długa, będą głosowania 
tajne.  
Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  
 
4. Powołanie dwóch sekretarzy obrad XX Sesji Rady Powiatu we Włocławku 
 
Przewodniczący Rady zgodnie z § 9 ust. 2 Statutu Powiatu Włocławskiego zaproponował 
powołać na sekretarzy obrad XXI Sesji: Pana Jerzego Pawłowskiego i zapytał – czy wyraża 
Pan zgodę?  
Radny Jerzy Pawłowski wyraził zgodę.  
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Przewodniczący Rady zaproponował na sekretarza obrad Pana Wojciecha Rudzińskiego 
i zapytał – czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Wojciech Rudziński wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał czy są inne kandydatury? Innych kandydatur nie było.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za tym, aby Pan Jerzy Pawłowski był 
Sekretarzem obrad XXI Sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za tym, aby Pan Wojciech Rudziński był Sekretarzem 
obrad XXI sesji i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20 
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Przewodniczący Rady stwierdził, że Sekretarzami 
obrad XXI Sesji zostali: Pan Jerzy Pawłowski i Pan Wojciech Rudziński.  
Jednocześnie Przewodniczący Rady poinformował, iż z urzędu dzisiejsze obrady Rady 
protokołuje: Pani Katarzyna Dąbrowska – Czerwińska i Pani Marta Szarecka.  
    
5. Przyjęcie protokołu nr XX/16 z dnia 15 listopada 2016 roku 
 
Przewodniczący Rady poinformował, iż zgodnie z paragrafem 27 ust. 1 pkt 2 Statutu 
Powiatu Włocławskiego został sporządzony protokół z obrad XX Sesji, który był do wglądu 
w Biurze Rady i Ochrony Informacji oraz w Biuletynie Informacji Publicznej w katalogu - 
AKTY PUBLICZNOPRAWNE, PROTOKOŁY,  podkatalogu - Protokoły z Sesji Rady 
Powiatu. Stosownie do przepisów § 28 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, radni mogą 
zgłosić zastrzeżenia lub poprawki do protokołu z sesji udostępnionego w trybie § 27 ust. 6, 
nie później jednak niż do chwili rozpoczęcia kolejnej sesji, w trakcie której protokół ma być 
przyjmowany.  Jednocześnie informuję, iż protokół z sesji udostępniony w trybie § 27 ust. 6, 
do którego nie zostaną wniesione zastrzeżenia lub poprawki, na wniosek przewodniczącego 
rady, rada przyjmuje w drodze aklamacji po wygłoszeniu przez przewodniczącego rady 
formuły: „Jeżeli nie usłyszę sprzeciwu będę uważał, że rada protokół przyjęła”. Przyjęcie 
protokołu potwierdza przewodniczący rady składając na nim swój podpis. Zgłaszając 
zastrzeżenia lub poprawki do protokołu w trybie § 28 ust. 1 zgłaszający przedstawia na 
piśmie propozycję zmiany treści konkretnych fragmentów protokołu, o przyjęciu których 
rozstrzyga rada w odrębnych głosowaniach. Zgłoszenie zastrzeżeń lub poprawek bez 
sfomułowania na piśmie propozycji zmiany konkretnego fragmentu protokołu zwalnia radę 
od ich rozstrzygania. 
Do dnia dzisiejszego nie zgłoszono zastrzeżeń lub poprawek. Przewodniczący Rady 
powiedział, że jeżeli nie usłyszy sprzeciwu a sprzeciwu nie usłyszał, to stwierdził, że rada 
powiatu przyjęła protokół nr XX/16 z dnia 15 listopada 2016 roku.  
 
6. Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 

15 listopada 2016 roku do dnia 6 grudnia 2016 roku. Sprawozdanie Starosty 
Włocławskiego z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2016 roku 
do dnia sesji.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że zgodnie z art. 12 pkt 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym oraz § 75 Statutu Powiatu Włocławskiego – Rada Powiatu rozpatruje 
sprawozdanie  zarządu z wykonywania uchwał rady i jego działalności między sesjami oraz 
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sprawozdanie starosty z działalności zarządu od dnia przekazania radzie sprawozdania 
zarządu  z wykonywania  uchwał  rady  i jego działalności  zarządu pomiędzy sesjami do dnia 
sesji. Radni otrzymali sprawozdanie Zarządu Powiatu z działalności w okresie od dnia 15 
listopada 2016 roku do dnia 6 grudnia 2016 roku zawierające informację z posiedzenia z dnia 
15, 17, 24 i 30 listopada2016 r. oraz 1 i 6 grudnia 2016 r. 
W dniu dzisiejszych obrad radni otrzymali sprawozdanie starosty z działalności zarządu 
w okresie od dnia 7 grudnia 2016 roku do dnia sesji, zawierające informację z dnia  16 i   22  
grudnia 2016 r. Przewodniczący Rady ogłosił 5 minut przerwy celem zapoznania ze 
sprawozdaniem Starosty.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady i otworzył dyskusję nad przedłożonym 
sprawozdaniem. Jednocześnie poinformował, iż Pan Starosta lub wyznaczona przez niego 
osoba ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.   
Przewodniczący Rady zapytał czy ktoś z radnych chciałby zabrać głos?  
Radni nie podjęli dyskusji.  
Przewodniczący Rady powiedział, że jeżeli nie usłyszy głosu sprzeciwu, a głosu sprzeciwu 
nie usłyszał, to stwierdził, że Rada Powiatu przyjęła w dniu 28 grudnia 2016 r. Sprawozdanie 
Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 15 listopada 2016 roku 
do dnia 6 grudnia 2016 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego z działalności Zarządu 
Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2016 roku do dnia sesji.  
 
Sprawozdanie Zarządu Powiatu we Włocławku z jego działalności w okresie od dnia 
15 listopada 2016 roku do dnia 6 grudnia 2016 roku. Sprawozdanie Starosty Włocławskiego 
z działalności Zarządu Powiatu za okres od dnia 7 grudnia 2016 roku do dnia sesji stanowi 
załącznik nr 4 do niniejszego protokołu.   
Przewodniczący Rady w związku z dalszymi punktami porządku obrad przekazał dalsze 
prowadzenie obrad Pani Jadwidze Fijałkowskiej – Wiceprzewodniczącej Rady. 
Przewodniczący powiedział, że przekazanie obrad jest też pożegnaniem z prezydium rady. 
Przewodniczący podziękował członkom Prezydium, Naczelnikowi Biura Rady i Ochrony 
Informacji, pracownikom Biura Rady i Ochrony Informacji.  Przewodniczący stwierdził, że 
wiele nauczył się od swojego poprzednika – Pana Stanisława Budzyńskiego. Okazuje się, że 
Pan Jaskulski idzie w jego ślady. Starał się być dla wszystkich 21 radnych. Na ile się to udało, 
to ocenią radni. Przewodniczący stwierdził, że cieszy się, że jego odejście wypadło w okresie 
świątecznym. Pan Jaskulski stwierdził, że zaszczytem było bycie Przewodniczącym Rady 
z uwagi na styl i nastrój  sali obrad, spokój, odpowiedzialność, merytoryczność, za co 
podziękował. Bycie radnym, bycie przewodniczącym, starostą, to jest gra w drużynie. 
Wszyscy się tego uczą, dzięki radnym.  
Radny Karol Matusiak powiedział, że pan przewodniczący nie składa mandatu, bo 
wypowiedź tak brzmiała, jakby pan Jaskulski chciał złożyć mandat i pożegnać się z radnymi. 
Radny zapytał czy Pan Jaskulski będzie nadal pełnił funkcję radnego? W materiałach na sesję 
jest punkt dotyczący rezygnacji z funkcji Przewodniczącego Rady. Radny odebrał to jakby 
przewodniczący składał mandat. Radnemu byłoby przykro gdyby tak się stało. 
Przewodniczący Rady powiedział, że składając rezygnację z funkcji przewodniczącego rady 
spowodowało to wspomnienia.   
Pani Jadwiga Fijałkowska – Wiceprzewodnicząca Rady podziękowała za słowa 
skierowane do wszystkich.  Za współpracę na etapie pełnienia funkcji Przewodniczącego 
Rady. Możliwości i siły pana Jaskulskiego będą wykorzystane w innym charakterze.   

 
7. Przyjęcie rezygnacji Pana Marka Jaskulskiego z funkcji Przewodniczącego Rady 

Powiatu we Włocławku (podjęcie uchwały). 
 
Pani Jadwiga Fijałkowska – Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, iż w dniu 
13 grudnia 2016 r. Pan Marek Jaskulski złożył pisemną rezygnację z funkcji 
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Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku. W związku z powyższym w świetle art. 14 
ust. 5 ustawy o samorządzie powiatowym w przypadku rezygnacji przewodniczącego rady, 
rada podejmuje uchwałę w sprawie przyjęcia tej rezygnacji w głosowaniu jawnym zwykłą 
większością głosów, nie później niż w ciągu jednego miesiąca od dnia złożenia rezygnacji.  
W materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię rezygnacji. Wiceprzewodnicząca Rady 
przystąpiła do głosowania nad przyjęciem rezygnacji Pana Marka Jaskulskiego z funkcji 
Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za przyjęciem rezygnacji Pana Marka 
Jaskulskiego z funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku  i przeprowadziła 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 r. podjęła uchwałę w sprawie przyjęcia 
rezygnacji Pana Marka Jaskulskiego z funkcji  Przewodniczącego Rady Powiatu we 
Włocławku.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie przyjęcia rezygnacji Pana Marka 
Jaskulskiego z funkcji  Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 
5 do niniejszego protokołów.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie przyjęcia 
rezygnacji Pana Marka Jaskulskiego z funkcji  Przewodniczącego Rady Powiatu we 
Włocławku stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 
8. Przyjęcie rezygnacji Pana Zygmunta Wierzowieckiego z funkcji 

Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku (podjęcie uchwały).  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, iż w dniu 13 grudnia 2016 r. Pan Zygmunt 
Wierzowiecki złożył pisemną rezygnację z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu we 
Włocławku. W związku z powyższym w świetle art. 14 ust. 5 ustawy o samorządzie 
powiatowym w przypadku rezygnacji wiceprzewodniczącego rady, rada podejmuje uchwałę 
w sprawie przyjęcia tej rezygnacji w głosowaniu jawnym zwykłą większością głosów, nie 
później niż w ciągu jednego miesiąca od dnia złożenia rezygnacji.  
W materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię rezygnacji.  
Wiceprzewodnicząca Rady przystąpiła do głosowania nad przyjęciem rezygnacji Pana 
Zygmunta Wierzowieckiego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za przyjęciem rezygnacji Pana Zygmunta 
Wierzowieckiego z funkcji Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku 
i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 r. podjęła uchwałę przyjęcia rezygnację Pana 
Zygmunta Wierzowieckiego z funkcji  Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie przyjęcia rezygnacji Pana 
Zygmunta Wierzowieckiego z funkcji  Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku 
stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie przyjęcia 
rezygnacji Pana Zygmunta Wierzowieckiego z funkcji  Wiceprzewodniczącego Rady Powiatu 
we Włocławku stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 
9. Powołanie komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia procedury tajnych głosowań 

objętych porządkiem obrad XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała,  iż radni otrzymali projekt uchwały dotyczący 
wyboru komisji skrutacyjnej, której zasadniczym celem będzie przeprowadzenie procedury 
tajnych głosowań.  Wiceprzewodnicząca poinformowała również, iż Rada Powiatu we 
Włocławku w dniu 30 marca 2015 r. podjęła uchwały: 

1) Nr V/54/15 w sprawie przyjęcia regulaminów tajnych głosowań dla przeprowadzenia 
wyboru przewodniczącego rady powiatu i wiceprzewodniczącego rady powiatu, 

2) Nr V/57/15 w sprawie przyjęcia regulaminu tajnego głosowania dla przeprowadzenia 
wyboru wicestarosty i pozostałych członków zarządu powiatu, które otrzymali radni 
w materiałach na sesję.     

Zgodnie z zapisem § 1 projektu uchwały należy dokonać wyboru członków komisji 
skrutacyjnej. 
Wiceprzewodnicząca przypominała o tym, że członek komisji nie będzie mógł kandydować 
w wyborach przewidzianych porządkiem obrad.  
Wiceprzewodnicząca Rady  poprosiła Wysoką Radę o przedstawienie kandydatów do 
Komisji Skrutacyjnej.  
Radny Tomasz Jezierski zgłosił kandydaturę Pana Romana Tomaszewskiego i Pani Elżbiety 
Płoszaj.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy pan Roman Tomaszewski - wyraża zgodę?  
Radny Roman Tomaszewski wyraził zgodę. 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy Pani Elżbieta Płoszaj wyraża zgodę?  
Radna Elżbieta Płoszaj wyraziła zgodę.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy są jeszcze inne propozycje kandydatów?  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że w projekcie uchwały jest zapis, że 3 osoby mają być 
w komisji. 
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła o zgłaszanie kandydatów.  
Wiceprzewodnicząca stwierdziła, że nie ma kandydatów, więc zamknie listę kandydatów. 
Jeżeli nie może zamknąć listy kandydatów, to poprosiła o zgłoszenie kandydatów.  
Radny Jerzy Donajczyk zgłosił kandydaturę pana Tomasza Chymkowskiego. 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy Pan Tomasz Chymkowski wyraża zgodę?  
Radny Tomasz Chymkowski wyraził zgodę.  
Wiceprzewodnicząca Rady wniosła o zamknięcie listy kandydatów do komisji skrutacyjnej.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za zamknięciem listy kandydatów do komisji 
skrutacyjnej i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że lista 
kandydatów do Komisji Skrutacyjnej została zamknięta.  
Wiceprzewodnicząca poinformowała, iż do składu Komisji Skrutacyjnej zostało zgłoszonych  
3 kandydatów. 
Wiceprzewodnicząca Rady rozpoczęła głosowanie poszczególnych kandydatur.  
Wiceprzewodnicząca zapytała, kto jest za tym, aby Pan Roman Tomaszewski został  
członkiem Komisji Skrutacyjnej i przeprowadziła procedurę głosowania. 
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Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za tym, aby Pani Elżbieta Płoszaj  została 
członkiem Komisji Skrutacyjnej i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za tym, aby Pan Tomasz Chymkowski został 
członkiem Komisji Skrutacyjnej i przeprowadziła procedurę głosowania.  
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0  
Na podstawie przeprowadzonych głosowań Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
w skład Komisji Skrutacyjnej weszli następujący radni: Pan Roman Tomaszewski, Pani 
Elżbieta Płoszaj i Pan Tomasz Chymkowski.  
Wiceprzewodnicząca Rady poinformowała, iż zgodnie z paragrafem 38 ust. 1 Statutu 
Powiatu Włocławskiego Komisja Skrutacyjna wybiera przewodniczącego komisji spośród 
siebie. 
Wiceprzewodnicząca poprosiła Komisję Skrutacyjną o ukonstytuowanie się i ogłosiła 1 
minutę przerwy. 
Po przerwie Wiceprzewodnicząca Rady wznowiła obrady i poprosiła  przedstawiciela 
Komisji Skrutacyjnej o przedstawienie stanowiska komisji. 
Pan Roman Tomaszewski poinformował, iż Przewodniczącym Komisji Skrutacyjnej został 
Roman Tomaszewski.  
Wiceprzewodnicząca Rady odczytała treść paragrafu 1 projektu uchwały: 
„W celu przeprowadzenia procedury tajnych głosowań objętych porządkiem obrad, powołuje 
się komisję skrutacyjną w składzie 3 osób, do której wchodzą następujący radni:  

1. Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji;  
2. Pani Elżbieta Płoszaj -  Członek;  
3. Pan  Tomasz Chymkowski – Członek.  

Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy są uwagi do projektu uchwały? Uwag nie było.  
Przed przeprowadzeniem procedury głosowania Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła 
o uzupełnienie paragrafu 4 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały 
daty – 28 grudnia 2016 r.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadziła 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 19  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 1  
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
uchwała Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie powołania 
komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia procedury tajnych głosowań objętych porządkiem 
obrad XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku została podjęta.  
 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku  w sprawie powołania komisji skrutacyjnej do 
przeprowadzenia procedury tajnych głosowań objętych porządkiem obrad XXI Sesji Rady 
Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku  z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie powołania 
komisji skrutacyjnej do przeprowadzenia procedury tajnych głosowań objętych porządkiem 
obrad XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 10 do niniejszego 
protokołu.  
                                                                                                
10. Wybór przewodniczącego rady:  

a)  zgłaszanie kandydatów na funkcję przewodniczącego rady, 
b) przeprowadzenie wyboru (głosowanie tajne). 

 
Ad. a) 
Wiceprzewodnicząca Rady powiedziała, że zgodnie z art. 14 ust. 1 ustawy o samorządzie 
powiatowym, Rada Powiatu wybiera ze swojego grona Przewodniczącego Rady bezwzględną 
większością głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego składu Rady, 
w głosowaniu tajnym.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Wysoką Radę o zgłaszanie kandydatów na funkcję 
Przewodniczącego Rady.    
Radny Andrzej Stasiak zgłosił kandydaturę Pana Zygmunta Wierzowieckiego. Jest to 
samorządowiec od wielu kadencji, który posada doświadczenie samorządowe, wiedzę. 
W ostatniej kadencji był wiceprzewodniczącym rady, w obecnej również. Posiada stosowne 
predyspozycję, aby pełnić funkcję Przewodniczącego Rady. 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała - czy pan Zygmunt Wierzowiecki wyraża zgodę?  
Radny Zygmunt Stanisław Wierzowiecki wyraził zgodę.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy są jeszcze inne propozycje kandydatów? Innych 
propozycji nie było.  
W związku z brakiem innych propozycji Wiceprzewodnicząca Rady wniosła o zamknięcie 
listy kandydatów na Przewodniczącego Rady.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, kto jest za zamknięciem listy kandydatów na 
Przewodniczącego Rady i przeprowadziła procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za – 20  
Przeciw – 0  
Wstrzymało się – 0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, że 
lista kandydatów na Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku została zamknięta.  
Kandydatem został Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała czy kandydat chciałby dokonać autoprezentacji?  
Pan Zygmunt Wierzowecki nie dokonał  autoprezentacji.  
 
Ad. b)   
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do 
głosowania i ogłosiła 5 minut przerwy.  
Po przerwie Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 
o odczytanie treści karty do głosowania.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał treść karty do 
głosowania.  
Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Komisję Skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania 
i przeprowadzenie głosowania.  
Wiceprzewodnicząca poprosiła Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i ogłosiła 5 
minut przerwy.  
Po przewie Wiceprzewodnicząca Rady poprosiła Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej 
o odczytanie wyników głosowania.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał protokół  
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z głosowania przeprowadzonego w sprawie wyboru  Przewodniczącego Rady Powiatu we 
Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 roku  na XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku, który 
stanowi załącznik nr  11 do niniejszego protokołu.  
Karty do głosowania stanowią załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.   
Na podstawie protokołu Komisji Skrutacyjnej Wiceprzewodnicząca Rady stwierdziła, iż 
w wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego Rada Powiatu we Włocławku wybrała na 
funkcję Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku – Pana Zygmunta Stanisława 
Wierzowieckiego.  
Wiceprzewodnicząca Rady serdecznie pogratulowała Panu Zygmuntowi Stanisławowi 
Wierzowieckiemu  objęcia funkcji Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku.  
Życzyła, w imieniu całej Rady Powiatu, wszystkiego najlepszego, wielu osiągnięć na niwie 
samorządowej oraz satysfakcji z podejmowanych działań.  
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała -  czy Pan Przewodniczący chciałby zabrać głos? 
Pan Zygmunt Stanisław Wierzowiecki - Przewodniczący Rady podziękował wszystkim 
Paniom i Panom radny za wybór na Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku. Czuje 
się szczęśliwy, że spełniły się jego marzenia. Na tej sali pojawił się pierwszy raz w 1998 roku  
i zazdrościł pierwszemu Wiceprzewodniczącemu tej funkcji. Kariera samorządowca jest 
najdłuższa na tej sali. Każdy człowiek posiada marzenia, przynajmniej powinien, bo cóż wart 
jest ogród bez kwiatów. Przewodniczący Rady uważa, ze współpraca z radnymi będzie się 
układała należycie a sukces powiatu będzie zależał od radnych, gdzie będą podejmowane 
mądre uchwały, które będą powodowały  sukces powiatu. By ten sukces powiatu był bardzo 
duży to na to składa się praca wszystkich pracowników starostwa, naczelników, pracowników 
jednostek organizacyjnych, dyrektorów oraz współpraca z samorządami gminnymi. 
Przewodniczący Rady powiedział, że powiat ma pracować dla mieszkańców i życzy, aby ten 
sukces był namacalny do końca kadencji.  
Wiceprzewodnicząca Rady przekazała prowadzenie obrad Przewodniczącemu Rady. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyboru Pana Zygmunta Stanisława 
Wierzowieckiego na funkcję przewodniczącego rady stanowi załącznik nr 13 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie wyboru Pana 
Zygmunta Stanisława Wierzowieckiego na funkcję przewodniczącego rady stanowi załącznik 
nr 14 do niniejszego protokołu. 
 
11. Odwołanie Pana Jerzego Donajczyka z funkcji członka Komisji Rewizyjnej 

w związku ze złożoną rezygnacją.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że radny pan Jerzy Donajczyk, pismem z dnia 16 
grudnia br.,  złożył rezygnację z członka Komisji Rewizyjnej, której kserokopię otrzymaliście 
Państwo w materiałach na sesję.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za odwołaniem radnego Jerzego Donajczyka z funkcji 
członka Komisji Rewizyjnej w związku ze złożoną rezygnacją  i przeprowadził procedurę 
głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -1 
1 radny nieobecny 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie odwołania Jerzego 
Donajczyka z funkcji członka Komisji Rewizyjnej została podjęta. 
Projekt uchwała Rady Powiatu we Włocławku w sprawie odwołania Jerzego Donajczyka 
z funkcji członka Komisji Rewizyjnej  stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu. 
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie odwołania 
Jerzego Donajczyka z funkcji członka Komisji Rewizyjnej  stanowi załącznik nr 16 do 
niniejszego protokołu. 
 
12. Wybór wicestarosty. 

a) zgłoszenie kandydata na stanowisko wicestarosty, 
b) przeprowadzenie wyboru wicestarosty (głosowanie tajne). 

 
Ad. a)  
Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 27 ust. 3 ustawy z dnia 
5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym, Rada Powiatu wybiera wicestarostę na 
wniosek starosty zwykłą większością głosów w obecności, co najmniej połowy ustawowego 
składu rady, w głosowaniu tajnym. W materiałach na sesję radni otrzymali  kserokopię 
wniosku Starosty Włocławskiego z dnia 15 grudnia 2016 r. w sprawie wyboru Pana Marka 
Jaskulskiego na stanowisko Wicestarosty.  
Przewodniczący Rady zapytał: Panie Starosto czy podtrzymuje Pan wniosek i czy 
ewentualnie chciałby go Pan uzupełnić? 
Pan Kazimierz Kaca - Starosta Włocławski powiedział, że podtrzymuje kandydaturę Pana 
Marka Jaskulskiego na stanowisko Wicestarosty. W związku z wyborem Pana Stanisława 
Budzyńskiego na Burmistrza Lubrańca i utratą członkostwa w Zarządzie Powiatu Starosta 
wnioskuje o wybór przez Radę Powiatu we Włocławku Pana Marka Jaskulskiego na 
stanowisko Wicestarosty. Pan Jaskulski urodził się 24 kwietnia 1959 roku we Włocławku, 
zamieszkały w Rakutowie, stan rodzinny: żona i trzech synów. W 1983 ukończył Wydział 
Rolniczy Szkoły Głównej Gospodarstwa Wiejskiego w Warszawie zdobywając tytuł 
inżyniera. W latach 1989-1992 pełnił funkcję Przewodniczącego Rady w Kujawskiej 
Spółdzielni Mleczarskiej we Włocławku. Z samorządem powiatowym jest związany od 10 
lat. Od marca 2015 r. pełni funkcję Przewodniczącego Rady Powiatu we Włocławku. 
W karierze radnego powiatowego pełnił również dwa razy funkcję członka Zarządu Powiatu 
we Włocławku. Starosta wniósł o podjęcie uchwały przez Radę Powiatu w zaproponowanej 
wersji, gdyż to zgodnie z ww. ustawą to Rada Powiatu wybiera wicestarostę oraz pozostałych 
członków zarządu na wniosek starosty zwykłą większością głosów w obecności co najmniej 
połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy Pan Marek Jaskulski wyraża zgodę?  
Radny Marek Jaskulski wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady  zapytał, czy kandydat chciałby dokonać autoprezentacji ?  
Radny Marek Jaskulski powiedział, że wystarczającej prezentacji dokonał Pan Starosta.  
 
Ad. b)  
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania. 
Ogłosił 5 minut przerwy. 
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie treści 
karty do głosowania. 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  przedstawił karty do głosowania. 
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania 
i przeprowadzenie głosowania.  
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy. 
Przewodniczący Rady ogłosił 10 minut przerwy. 
Po  przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie 
protokołu z głosowania w sprawie wyboru na stanowisko wicestarosty. 
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał Protokół z głosowania przeprowadzonego 
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w sprawie wyboru Wicestarosty w dniu 28 grudnia 2016 r. na XXI Sesji Rady Powiatu we 
Włocławku, który stanowi załącznik nr 17 do niniejszego protokołu.  
Karty do głosowania w sprawie wyboru na stanowisko wicestarosty stanowią załącznik nr 18 
do niniejszego protokołu.  
Na podstawie protokołu Komisji Skrutacyjnej Przewodniczący Rady stwierdził, iż w wyniku 
przeprowadzonego głosowania tajnego Rada Powiatu w dniu 28 grudnia 2016 r. wybrała na 
stanowisko wicestarosty Pana Marka Jaskulskiego.  
W imieniu Rady Powiatu Przewodniczący Rady serdecznie pogratulował wyboru na 
stanowisko Wicestarosty. Jest to dowód poparcia, który nobilituje a zarazem wymaga pełnej 
odpowiedzialności za sprawy wspólnoty samorządowej. Życzył wytrwałości i wszystkiego 
najlepszego.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyboru Pana Marka Jaskulskiego 
na stanowisko Wicestarosty stanowi załącznik nr 19 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r.  w sprawie wyboru Pana 
Marka Jaskulskiego na stanowisko Wicestarosty stanowi załącznik nr 20 do niniejszego 
protokołu. 
 
13. Wybór członka zarządu: 

a) zgłoszenie kandydata, 
b) przeprowadzenie wyboru członka zarządu powiatu (głosowania tajne), 

 
Ad. a)  
Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali kserokopię 
wniosku Starosty Włocławskiego z dnia 15 grudnia 2016 r. informującego o cofnięciu 
kandydatury Pani Joanny Kurant przedstawionej Radzie Powiatu we Włocławku  na członka 
Zarządu Powiatu we Włocławku, zgłoszonej wnioskiem z dnia 31 sierpnia 2016 r. Zgodnie 
z art. 27 ust. 3 ustawy o samorządzie powiatowym Rada Powiatu wybiera pozostałych 
członków zarządu na wniosek starosty zwykłą większością głosów w obecności co najmniej 
połowy ustawowego składu rady, w głosowaniu tajnym.  W materiałach na sesję radni 
otrzymali kserokopię wniosku Starosty Włocławskiego z dnia 14 grudnia 2016 r. 
przedstawiającego Pana Jerzego Donajczyka jako kandydata na członka Zarządu Powiatu we 
Włocławku.   
Przewodniczący Rady zapytał: Panie Starosto czy podtrzymuje Pan wniosek i czy 
ewentualnie chciałby go Pan uzupełnić? 
Starosta Włocławski poinformował, że podtrzymuje wniosek i złożył kandydaturę Pana 
Jerzego Donajczyka na członka Zarządu Powiatu we Włocławku, i wniósł o dokonanie 
wyboru. Radni otrzymali kserokopie wniosku w  związku z  tym nie będzie go odczytywał. 
Starosta poprosił radnych o wsparcie tej kandydatury. Starosta powiedział, że zna Pana 
Jerzego Donajczyka 41 lat. Starosta ceni w radnym skrupulatność. Jest to człowiek oddany 
sprawie. Jeśli do czegoś przystępuje, to z całą konsekwencją, całą mocą. Jest bardzo 
dociekliwy. Uważa, że nie tylko dobro osobiste, ale dobro wspólne jest bardzo ważne.   
Przewodniczący Rady zapytał: czy Pan Jerzy Donajczyk - wyraża zgodę?   
Radny Jerzy Donajczyk wyraził zgodę. 
Przewodniczący Rady zapytał: czy kandydat chciałby dokonać autoprezentacji?  
Radny Jerzy Donajczyk powiedział, że ma życiową szansę na szersze zaprezentowanie 
i dlatego chce ją wykorzystać. Wiekowo radny jest już człowiekiem statecznym. Radny 
powrócił do lat młodzieńczych, kiedy również był aktywny. Związek radnego z samorządami 
zaczął się na początku lat 70. Radny nie jest rodowitym kujawiakiem, jest napływowym 
człowiekiem. Już w latach 70 był jednym z najmłodszych radnych w Radzie Miejsko 
Gminnej w Gminie Żerów, obecnie powiat bełchatowski, a dawniej łaski Województwa 
Łódzkiego. W związku z tym, że losy radnego sprowadziły na kujawy, to musiał 
zrezygnować z mandatu, ale już wtedy czuł zapał do działalności społecznej. Radny był 
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członkiem bardzo wielu organizacji społeczno-gospodarczych, aktywnym członkiem. Radny 
powiedział, że każde zadanie stara się wypełnić jak najsumienniej potrafi. Był za te różne 
rodzaje pracy doceniany. Radny ma wykształcenie średnie techniczne dotyczące rolnictwa, 
dlatego wiedzę wykorzystywał m.in.: na olimpiadach rolniczych. Trzykrotnie był Mistrzem 
województwa dawnego włocławskiego. Startował również w olimpiadach na szczeblu 
krajowym z dobrym rezultatem. Najlepszy wyniki to 12 miejsce na arenie ogólnopolskiej. 
Radny stratował w olimpiadach wiedzy społeczno-politycznej. Był taki okres, że stratowało 
się drużynowo, drużyna radnego wygrała ogólnopolską olimpiadę. Radny zachowuje to 
w swoich pamiętnikach, które prowadzi skrupulatnie od 52 lat. Radny uważa, że działalność 
radnego była doceniana na polu wiedzy rolniczej, jest uhonorowany oznaką- zasłużony dla 
rolnictwa. 14 lat był sołtysem w Sołectwie Czerniewice. Był uhonorowany w ogólnopolskim 
plebiscycie Gazety Sołeckiej, laureatem konkursu pn.:  Sołtys roku 2004. Radny pracował 
zawodowo 46 lat. Już trzecią kadencję jest  radnym Rady Powiatu we Włocławku. Radny 
miał już szczęście być członkiem zarządu, ponieważ inna osoba zrezygnowała. Radny ma już 
pewne doświadczenie w działalności zarządu. Jest to znacznie trudniejsza funkcja niż bycie 
radnym. Łatwiej jest uchwalać aniżeli wykonywać. Radny ma teraz okazje dołączyć do 
zarządu, ponieważ jego poprzednik Pan Piotr Stanny złożył rezygnacje, na pewno nie bez 
powodu, była jakaś przyczyna, że Pan Piotr Stanny rozstał się z zarządem, a dla radnego 
będzie to trudny egzamin. Radny temu podoła, bowiem dysponuje większą ilością czasu, 
wiedzę i doświadczenie jakie zdobył w tym swoim życiu będzie potrafił spożytkować. Radny 
ma dociekliwy, cięty język. Nieraz się naraża, czasami niepotrzebnie. Jeśli radny zostanie 
wybrany to ma nadzieję, że radni cierpliwie to zniosą.  
Przewodniczący Rady powiedział, że zna Pana Jerzego Donajczyka od pewnego czasu i jest 
to człowiek prawy i faktycznie Przewodniczący Zarządu nie będzie miał łatwego „chleba”. 
Kandydatura Pana Donajczyka jest odpowiednia na te stanowisko.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że znów nie ma Pana Starosty, kiedy radny występuje, ale 
może jeszcze przez najbliższe 2 lata uda mu się, aby pan Starosta była na sali obrad. Radny 
chciał skierować prośbę do Pana Starosty. Kończy się blok głosowań personalnych, z którymi 
radny nie ma problemu. Radny nie będzie miał również problemu przy głosowaniu w celu 
realizacji życiowej szansy przez Pana Jerzego Donajczyka. Radny bardzo chętnie to uczyni. 
Jedyne co może radny powiedzieć to to, że tak późno nastąpiło. Radny myślał, że będzie to 
miało miejsce w miesiącach letnich. Zanim radny swoją prośbę wyrazi, to chciałby 
przypomnieć brzmienie art. 31c ust. 3 otóż: w przypadku złożenia rezygnacji przez członka 
zarządu niebędącego jego przewodniczącym Starosta obowiązany jest najpóźniej w ciągu 
miesiąca od dnia przyjęcia rezygnacji lub połowy okresu, o którym w ust.2 przedstawić radzie 
powiatu ową kandydaturę na członka zarządu. W materiałach radni otrzymali kserokopie 
pisma, która jest podpisana przez starostę, kierowana do rady powiatu. Z treści pisma wynika, 
iż Pan Starosta cofa kandydaturę (…) przedstawioną Radzie Powiatu na członka Zarządu 
Powiatu we Włocławku zgłoszoną wnioskiem z dnia 31 sierpnia 2016r. Aby mieć pełen obraz 
sprawy, który nie ma wpływu na głosowanie radnego, Radny poprosił o kserokopię wniosku, 
który był złożony do Rady Powiatu we Włocławku zgodnie z treścią pisma, ponieważ radny 
nigdy takiego wniosku nie otrzymał. Radny rozumie, że być może tylko on nie otrzymał 
takiego dokumentu. Być może radni taki dokument posiadają. Dla porządku i dla celów 
zdobycia pełnej wiedzy w tym zakresie i podjęcia decyzji poprosił o udostepnienie kserokopii 
takiego dokumentu.  

Ad. b)  
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przygotowanie kart do głosowania 
i ogłosił 5 minut przerwy.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady. 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie karty 
do głosowania.  
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Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej  przedstawił karty do głosowania. 
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o rozdanie kart do głosowania 
i przeprowadzenie głosowania.  
Przewodniczący Rady poprosił Komisję Skrutacyjną o przystąpienie do pracy i ogłosił 5 
minut przerwy.  
Po przerwie Przewodniczący Rady wznowił obrady 
Przewodniczący Rady poprosił Przewodniczącego Komisji Skrutacyjnej o odczytanie 
wyników głosowania.  
Przewodniczący Komisji Skrutacyjnej odczytał treść protokołu z głosowania 
przeprowadzonego w sprawie wyboru Członka Zarządu w dniu 28 grudnia 2016 r. na XXI 
Sesji rady Powiatu we Włocławku, który stanowi załącznik  nr 21 do niniejszego protokołu. 
Karty do głosowania w sprawie wyboru Członka Zarządu stanowią załącznik  nr 22 do 
niniejszego protokołu. 
Na podstawie protokołu Komisji Skrutacyjnej Przewodniczący Rady stwierdził, że 
w wyniku przeprowadzonego głosowania tajnego Rada Powiatu we Włocławku w dniu 28 
grudnia 2016 r. wybrała Pana Jerzego Donajczyka na funkcję członka Zarządu Powiatu we 
Włocławku.  
W imieniu Rady Powiatu, Przewodniczący Rady życzył wszystkiego najlepszego, 
satysfakcji z podejmowanych działań na rzecz wspólnoty samorządowej.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie wyboru Pana Jerzego Donajczyka 
na funkcję członka Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 23 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie wyboru Pana 
Jerzego Donajczyka na funkcję członka Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 
24 do niniejszego protkołu. 
 
14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatrudnienia członka Zarządu Powiatu 

we Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 64 ust. 3 Statutu Powiatu 
Włocławskiego, jeden z pozostałych członków zarządu zatrudniony jest w starostwie na 
podstawie ustawy z dnia 21 listopada 2008 r. o pracownikach samorządowych.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Starostę o wskazanie nazwiska członka zarządu, który 
zostanie zatrudniony w Starostwie Powiatowym we Włocławku. 
Starosta Włocławski wskazał nazwisko Pana Tomasza Jezierskiego, który ukończył studia 
na kierunku politologii na Uniwersytecie Kazimierza Wielkiego w Bydgoszczy. Pracował 
w Wojewódzkim Urzędzie Pracy we Włocławku, Starostwie Powiatowym we Włocławku. 
Przez okres 2 kadencji był radnym Gminy Fabianki. Od roku jest członkiem Zarządu Powiatu 
we Włocławku. Starosta wyraził nadzieję, że Rada Powiatu we Włocławku poprze tą 
kandydaturę i to będzie z korzyścią dla powiatu. Jeśli chodzi o rozliczenia finansowe to 
Członek będzie pracownikiem, nie będzie pobierał diety. Będzie to zsumowane w taki 
sposób, że zostanie to zbilansowane a jak już to niewielka dopłata. Czasami potrzeba spokoju 
i cierpliwości. Wspólnota Samorządowa wspólnie odpowiada wraz z członkami Klubu Pis-u, 
który tutaj był, Starosta pogubił się, czy ten klub jeszcze istnieje, czy też nie. Najważniejsi są 
radni. Starosta stara się być odpowiedzialny, aby te środki nie były wydawane. Starosta 
uważa, że to rozwiązanie będzie satysfakcjonowało obie strony i będzie optymalnym 
rozwiązaniem. Co z tego wyniknie, to okaże się w perspektywie czasu. Starosta poprosił 
o poparcie tej kandydatury, ponieważ Pan Jezierski jest bardzo zaangażowany w  życie 
powiatu włocławskiego. Staroście, który ma swoje lata należy się chwila wytchnienia 
i odpoczynku.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały.  
Jednocześnie poinformował, że  na sesji obecny jest Pan Starosta, który ustosunkuje się do 
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ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi na pytania.  
Radny Roman Gołębiewski w imieniu klubu Radnych PSL złożył oświadczenie, że klub 
radnych będzie głosował przeciwko podjęciu tej uchwały. Nie z racji tego, że są jakieś 
zarzuty co do osoby Pana Tomasza Jezierskiego, tym bardziej, że członkiem zarządu jest cały 
czas. To głosowanie kwestii osobowej w ocenie klubu bezpośrednio nie dotyczy. Klub 
pozostaje przy swoim zdaniu przedstawionym na etapie uchwalania statutu powiatu 
włocławskiego. Błędem jest tworzenie etatowego stanowiska członka zarządu powiatu. 
Radny nie chce przytaczać po raz kolejny tej argumentacji, że żadnych zadań powiatowi nie 
przybyło. W powiecie jest bardzo duże bezrobocie i zdaniem radnych lepiej byłoby 
w Starostwie zatrudnić za te fundusze kilka młodych osób, które mogłyby realizować swoje 
kariery i swoje życie. Radni uważają, że etatowy członek zarządu jest utworzony dla 
politycznej układanki Wspólnoty Samorządowej i jak sam Starosta powiedział nie wie czy 
„i klubu PiS-u”. Radny uważa, że nikt tego nie wie, ponieważ na tę chwilę nie ma 
jednoznacznej odpowiedzi na to pytanie, mimo że radni pytali o to wiele razy. Radny zwrócił 
się do Pana Tomasza Jezierskiego i zapewnił, że klub radnych nie ma żadnych zastrzeżeń do 
jego kandydatury. Głosowanie radnych jest wyrażeniem zdania na temat tworzenia 
niepotrzebnego stanowiska etatowego członka zarządu powiatu, który ciągnie za sobą 
konsekwencje finansowe, które można było spożytkować w bardzo racjonalny sposób 
w ocenie radnych klubu PSL.  
Wobec braku dalszych głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem 
procedury głosowania poprosił o uzupełnienie paragrafu 1 poprzez dopisanie po słowie Pan 
Tomasz Jezierskiego oraz paragrafu 2 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 28 grudnia 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-13 
Przeciw-7 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie zatrudnienia członka 
Zarządu Powiatu we Włocławku została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zatrudnienia członka Zarządu 
Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 25 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie zatrudnienia 
członka Zarządu Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 26 do niniejszego protokołu. 
 
15. Odwołanie radnego Jerzego Donajczyka z funkcji Przewodniczącego Komisji 

Infrastruktury i Rozwoju w związku ze złożoną rezygnacją. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Pan radny Jerzy Donajczyk, pismem z dnia 15 
grudnia 2016 r. złożył rezygnację z pełnionej funkcji Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju. Kserokopię wniosku radni otrzymali w materiałach na sesję.  
Przewodniczący Rady zapytał Radnych, kto jest za odwołaniem radnego Jerzego Donajczyka 
z funkcji Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju w związku ze złożoną 
rezygnacją i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 r. odwołała radnego Jerzego Donajczyka 
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z funkcji Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju. 
Projekt uchwały w sprawie odwołania radnego Jerzego Donajczyka z funkcji 
Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju stanowi załącznik nr 27 do niniejszego 
protokołu.  
Uchwała w sprawie odwołania radnego Jerzego Donajczyka z funkcji Przewodniczącego 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju stanowi załącznik nr 28 do niniejszego protokołu.  
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy. 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
 
16. Wybór Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 43 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego rada powiatu jest organem uprawnionym do wyboru przewodniczącego 
komisji w drodze głosowania.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż głosowanie jest jawne i odbywa się zwykłą 
większością głosów.  
Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kandydata/ów na funkcję Przewodniczącego 
Komisji.  
Radny Tomasz Jezierski zgłosił kandydaturę Pana Jana Krzyżanowskiego na 
Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju.  
Radna Jadwiga Fijałkowska poinformowała, że Pan Jan Krzyżanowski od 1970 r. pracuje 
w szkolnictwie zawodowym, przez okres 10 lat był dyrektorem Szkoły Zawodowej, od 1994 
r. był radnym Rady Gminy Fabianki natomiast od dnia 1 października od 1999 r. do 2014 r. 
pełnił funkcję Wójta Gminy Fabianki. Dał się poznać jako dobry samorządowiec 
i organizator. Według radnej ta kandydatura na funkcję Przewodniczącego Komisji spełni 
oczekiwania radnych. 
Przewodniczący Rady zapytał Pana Jana Krzyżanowskiego – czy wyraża Pan zgodę? 
Radny Jan Krzyżanowski wyraził zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 
Wobec braku kandydatur Przewodniczący Rady wniósł o zamknięcie listy kandydatów na 
funkcję Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zamknięciem listy kandydatów na funkcję 
Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że lista 
kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju została 
zamknięta. 
Został zgłoszony 1 kandydat.   
Przewodniczący Rady  przeszedł do głosowania kandydata na Przewodniczącego Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju. 
Przewodniczący Rady  przypomniał, że każdy radny dysponuje tylko jednym głosem „za”, 
„przeciw” lub „wstrzymuję się”.  
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za wyborem Pan Jana Krzyżanowskiego  na funkcję 
Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził wybór Pana 
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Jana Krzyżanowskiego na funkcję Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju.   
Projekt uchwały w sprawie wyboru Pana Jana Krzyżanowskiego na funkcję 
Przewodniczącego Komisji Infrastruktury i Rozwoju stanowi załącznik nr 29 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała w sprawie wyboru Pana Jana Krzyżanowskiego na funkcję Przewodniczącego 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju stanowi załącznik nr 30 do niniejszego protokołu. 
 
17. Odwołanie radnego Tomasza Jezierskiego z funkcji Przewodniczącego Komisji 

Środowiska w związku ze złożoną rezygnacją. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radny pan Tomasz Jezierski pismem z dnia 16 
grudnia 2016 r. złożył pisemną rezygnację z funkcji Przewodniczącego Komisji Środowiska.  
Przewodniczący Rady zapytał Radnych, kto jest za odwołaniem radnego Tomasza 
Jezierskiego z funkcji Przewodniczącego Komisji Środowiska w związku ze złożoną 
rezygnacją przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 r. odwołała radnego Tomasza Jezierskiego 
z funkcji Przewodniczącego Komisji Środowiska. 
Projekt uchwały w sprawie odwołania radnego Tomasza Jezierskiego z funkcji 
Przewodniczącego Komisji Środowiska stanowi załącznik nr 31 do niniejszego protokołu. 
Uchwała w sprawie odwołania radnego Tomasza Jezierskiego z funkcji Przewodniczącego 
Komisji Środowiska stanowi załącznik nr 32 do niniejszego protokołu. 
 
18. Wybór Przewodniczącego Komisji Środowiska. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 43 ust. 1 Statutu Powiatu 
Włocławskiego rada powiatu jest organem uprawnionym do wyboru przewodniczącego 
komisji w drodze głosowania.  
Przewodniczący Rady poinformował, iż głosowanie jest jawne i odbywa się zwykłą 
większością głosów.  
Przewodniczący Rady poprosił o zgłoszenie kandydata/ów na funkcję Przewodniczącego 
Komisji Środowiska.  
Radna Jadwiga Fijałkowska zgłosiła kandydaturę Pani Alicji Sadowskiej, która posiada 
wiedzę związaną z ochroną środowiska, ponieważ z wykształcenia jest mgr geografii. 
Emerytowana nauczycielka geografii z 37 letnim stażem pracy, w tym 13 lat pracy jako 
dyrektor ZS w Izbicy Kujawskiej.  Po przejściu na emeryturę aktywnie działa w społeczności 
lokalnej, utworzyła Uniwersytet Trzeciego Wieku działający pod patronatem Kujawskiej 
Szkoły Wyższej. Jest to osoba zaangażowana, pełna chęci działania i znającą się na tematyce 
komisji Środowiska.  
Wiceprzewodniczący Rady zapytał Panią Alicję Sadowską – czy wyraża Pani  zgodę? 
Radna Alicja Sadowska wyraziła zgodę.  
Przewodniczący Rady zapytał, czy są inne kandydatury? 
Wobec braku kandydatur Przewodniczący Rady wniósł o zamknięcie listy kandydatów na 
funkcję Przewodniczącego Komisji Środowiska.  
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za zamknięciem listy kandydatów na funkcję 
Przewodniczącego Komisji Środowiska i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
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Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że lista 
kandydatów na funkcję Przewodniczącego Komisji Środowiska została zamknięta. 
Został zgłoszony 1 kandydat/.   
Przewodniczący Rady  przeszedł do głosowania kandydata na Przewodniczącego Komisji 
Środowiska 
Przewodniczący Rady  przypomniał, że każdy radny dysponuje tylko jednym głosem „za”, 
„przeciw” lub „wstrzymuję się”.  
Przewodniczący Rady  zapytał, kto jest za wyborem Pani Alicji Sadowskiej na funkcję 
Przewodniczącego Komisji Środowiska i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -1 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady  stwierdził wybór                   
Pani Alicji Sadowskiej na funkcję Przewodniczącego Komisji Środowiska. 
Projekt uchwały w sprawie wyboru Pani Alicji Sadowskiej na funkcję Przewodniczącego 
Komisji Środowiska stanowi załącznik nr 33 do niniejszego protokołu. 
Uchwała w sprawie wyboru Pani Alicji Sadowskiej na funkcję Przewodniczącego Komisji 
Środowiska stanowi załącznik nr 34 do niniejszego protokołu. 
 
19. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017- 2023 wraz z autopoprawką nr 1: 
a. przedstawienie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017– 2023 wraz 
z autopoprawką nr 1, 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 15 listopada 2016 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023. Pismem 
z dnia 6 grudnia 2016 r. Zarząd Powiatu przekazał do Rady Powiatu autopoprawkę nr 1 do 
projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2017 – 2023 oraz wraz z tekstem jednolitym.  W dniach  od 29 
listopada 2016 roku do dnia 7 grudnia 2016 roku obradowały komisje rady, które dokonały 
analizy i oceny projektu uchwały. W dniu 7 grudnia 2016 r. obradowała Komisja Budżetu 
i Finansów, która zapoznała się z opiniami stałych komisji. W dniu 9 grudnia br. Wysłane 
zostało zawiadomienie o posiedzeniu Rady Powiatu.  W dniu dzisiejszych obrad Rada 
Powiatu będzie debatowała nad projektem uchwały z uwzględnieniem autopoprawki nr 1.   
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2017 - 2023 wraz z autopoprawką nr 1.  
Radny Roman Gołębiewski w imieniu Klubu Radnych PSL powiedział, że o tej sprawie 
dyskutowano na wszystkich komisjach, założenia do budżetu są znane. Radny zaproponował, 
aby przeprowadzić głosowanie w sposób skrótowy. Radny rozumie, ze należy dopełnić 
wszystkie procedury, ale wszelkie formalności muszą zostać dopełnione, ale Pani Skarbnik 
może dokonać przedstawienia  w sposób symboliczny a następnie można przejść do pytań 
i istoty głosowania. Nie warto o tej samej sprawie dyskutować kilka razy.  
Pani Iga Przystałowska - Skarbnik Powiatu poinformowała, że w dniu dzisiejszym odbywa 
się najważniejsze posiedzenie Rady Powiatu we Włocławku, podczas którego uchwalany jest 
budżet na 2017 r. W chwili obecnej - punkt dotyczący projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017– 2023 
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wraz z autopoprawką nr 1, której zmiany są wynikiem zmian wprowadzonych do uchwały 
budżetowej. Na wnioski dyrektorów jednostek organizacyjnych zarząd przychylił się do 
wprowadzenia zmian. W autopoprawce  dokonuje się zmian w związku ze zwiększeniem 
w planie dochodów i wydatków środków o kwotę 5.400,00 zł na stypendia dla uczniów od 
Marszałka Województwa na podstawie wniosku nr ES.0022.78.2016 z dnia 28 listopada 
2016r. Naczelnika Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych. Wszystkie zmiany podyktowane 
zmianami w budżecie nie mają wpływu na wynik finansowy. Środki zostały przesunięte 
w ramach planowanego budżetu i zabezpieczenie potrzeb w jednostkach organizacyjnych  
oraz zwiększenie planu finansowego wydatków bieżących i majątkowych  
 

b. przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt uchwały 
w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 
2017 – 2023 wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Roman Tomaszewski- Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że po dokonanej analizie projektu materiałów załączonych do Uchwały Nr 352/16 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2016 r w sprawie przyjęcia projektu budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2017r. oraz projektu Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2017-2023, po zapoznaniu się z opiniami poszczególnych Komisji 
Rady Powiatu Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt Uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2017-2023 wraz z autopoprawką nr 1 zawierający prognozę długu 
i spłat zobowiązań zgodnie z przedstawionym załącznikiem  Nr 1 do Uchwały oraz wykazem 
przedsięwzięć planowanych do realizacji w latach 2017-2020 zgodnie z załącznikiem Nr 2 do 
Uchwały. Z materiałów wynika, że w całym okresie prognozowania została zachowana 
zasada zrównoważenia budżetu w zakresie wydatków bieżących zgodnie z art. 242 ustawy 
o finansach publicznych jak i została zachowana relacja, o której mowa w art. 243 ww. 
ustawy. 
 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr 
5/WPF/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2016 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego), 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że w materiałach na sesję radni otrzymali uchwałę 
5/WPF/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 2.12.2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego. 
Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie opinii. 
Skarbnik Powiatu przedstawiła Uchwałę Nr 5/WPF/2016 Składu Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2016 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o przedłożonym projekcie uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Włocławskiego, która stanowi załącznik nr 35 do niniejszego protokołu.  
Skarbnik Powiatu poprosiła o dokonanie zmiany w postawie prawnej, ponieważ po 
uzgodnieniach z panem mecenasem w projekcie uchwały, która została przedłożona do 
głosowania zmianie uległy zapisy ustawy o samorządzie powiatowym i ustawie o finansach 
publicznych. Skarbnik poprosiła o uzupełnienie zapisu prawnego w uchwale, tj. po poz. 814, 
1579 i 1948, natomiast w ustawie o finansach publicznych po poz. 1870 poz. 1948 i 1984. 
Skarbnik poprosiła o podjęcie zmian i przegłosowanie projektu uchwały. 
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d. dyskusja 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 wraz 
z autopoprawką nr 1.   
Nie było głosów w dyskusji.  
 

e. głosowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz z autopoprawką 
nr 1 i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 została 
podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 
stanowi załącznik nr 36 do niniejszego protokołu. 
Autopoprawka stanowi załącznik nr 37 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2023 stanowi 
załącznik nr 38 do niniejszego protokołu. 
 
20. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2017 rok wraz z autopoprawką nr 1: 
a. przedstawienie projektu budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 

wraz z autopoprawką nr 1, 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że w dniu 15 listopada 2016 roku Zarząd Powiatu we 
Włocławku, działając na podstawie art. 238 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o finansach 
publicznych, przekazał Radzie Powiatu we Włocławku projekt uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  
Pismem z dnia 6 grudnia 2016 r. Zarząd Powiatu przekazana została autopoprawka nr 1 do 
projektu uchwały wraz z tekstem jednolitym.  
W dniach 29 listopada do 7 grudnia 2016 roku obradowały komisje, które dokonały analizy 
i oceny projektu uchwały budżetowej. W dniu 7 grudnia br. odbyło posiedzenie Komisji 
Budżetu i Finansów, która stosownie do zapisów uchwały nr XXXIII/372/10 Rady Powiatu 
we Włocławku z dnia 30 czerwca 2010 roku w sprawie trybu prac nad projektem uchwały 
budżetowej Powiatu Włocławskiego, przedłożyła opinie poszczególnych komisji wraz 
z własną opinią. W dniu 9 grudnia br. wysłane zostało zawiadomienie o posiedzeniu Rady 
Powiatu wraz z autopoprawką nr 1 i tekstem jednolitym projektu uchwały w sprawie 
uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  
Przewodniczący Rady poprosił Panią Igę Przystałowską - Skarbnika Powiatu 
o przedstawienie, w imieniu Zarządu Powiatu, projektu budżetu powiatu na rok 2017 wraz 
z autopoprawką nr 1.  
Skarbnik Powiatu poinformowała, że po autopoprawce budżet powiatu zamyka się po 
stronie dochodów kwotą 82.139.495,00 zł, w tym dochody bieżące 70.390.237,00zł, dochody 
majątkowe 11.749.258,00 zł,  natomiast po stronie wydatków kwotą 90.397.819,00 zł, w tym 
wydatki bieżące 66.847.421,00 zł, w wydatki majątkowe 23.550.398,00 zł, czyli w budżecie 



 20 

powiatu na 2017 rok wystąpi deficyt budżetowy w kwocie 8.258.324,00 zł, który planuje się 
pokryć kredytem długoterminowym. 
Przychody planuje się w kwocie 8.662.738,00 zł.  
Planuje się, że dochody budżetu powiatu będą pochodziły będą z: 
- dotacji z budżetu państwa na zadania z zakresu administracji rządowej oraz inne zadania 
zlecone ustawami realizowane przez powiat w kwocie –15.379.578.0,00 zł, co stanowi 
13,15% dochodów ogółem,  
- subwencji ogólnej w kwocie- 27.320.293,00 zł, co stanowi 33,26% dochodów ogółem, 
-ze środków finansowych przeznaczonych na realizację projektów z udziałem środków 
finansowych z Unii Europejskiej- 3.014.075,00. 
- dochodów własnych Powiatu w kwocie 30.772.939,00 zł, co stanowi 337,46 % dochodów 
ogółem. 
Zgodnie z przepisami art. 222 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009r. o finansach publicznych, 
w budżecie jednostki samorządu terytorialnego tworzy się rezerwę ogólną, w wysokości nie 
niższej niż 0,1% i nie wyższej niż 1% wydatków budżetu oraz mogą być tworzone rezerwy 
celowe na: 
1) wydatki, których szczegółowy podział na pozycje klasyfikacji budżetowej nie może być 
dokonany w okresie opracowania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 
2) wydatki związane z realizacją programów finansowanych z udziałem środków 
pochodzących z budżetu Unii Europejskiej, 
3) gdy odrębne ustawy tak stanowią, 
Suma rezerw celowych, wymienionych w p-kcie 1 i 3 nie może przekroczyć 5% wydatków 
budżetu jst. 
Na rok 2017 planuje się rezerwy ogólne, celowe i inwestycyjne na kwotę 2.636.250,00 zł 
z tego: 
1. rezerwa ogólna –  400.000,00 zł,  
2. rezerwa celowa – 1.730.250,00zł, w tym na: 
a) realizację zadań własnych z zakresu zarządzania kryzysowego – 200.000,00 zł (tj. nie 

mniej niż 0,5% wydatków bieżących, pomniejszonych o wydatki na wynagrodzenia oraz 
pochodne od wynagrodzeń i o wydatki na obsługę długu), 

b) wydatki bieżące w oświacie i edukacyjnej opiece wychowawczej – 504.000,00 zł  
c) na wydatki bieżące w opiece społecznej i pozostałych zadaniach w zakresie polityki 

społecznej – 296.000,00 zł, 
d) wydatki bieżące w administracji – 730.000,00 zł. 
e) rezerwy na inwestycje i zakupy inwestycyjne – 506.005,00 zł. 
Przedłożony projekt budżetu powiatu na 2017 rok zyskał pozytywną opinię Składu 
Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Nr 5/P/2016 z dnia 
02.12.2015r. oraz pozytywną opinię o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego 
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2016 rok Nr 1/Dpr/2016 z dnia 
02.12.2016r. oraz Komisji Budżetu i Finansów.  
Skarbnik poprosiła Radę o podjęcie uchwały w przedstawionej wersji wraz 
z autopoprawkami.  
 

b. przedstawienie opinii komisji, 
 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie zbiorczej opinii komisji analizujących projekt budżetu 
powiatu wraz z opinią Komisji Budżetu i Finansów. 
Pan Roman Tomaszewski- Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że po dokonanej analizie projektu materiałów załączonych do Uchwały Nr 352/16 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z dnia 15 listopada 2016 r w sprawie przyjęcia projektu budżetu 
Powiatu Włocławskiego na 2017r. oraz po zapoznaniu się z opiniami poszczególnych Komisji 
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Rady Powiatu Komisja Budżetu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały Rady Powiatu 
w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 wraz z objaśnieniami 
wraz z autopoprawką nr 1, przygotowany w pełnej szczegółowości zarówno po stronie 
dochodów budżetowych w podziale na bieżące i majątkowe według źródeł dochodów oraz  
wydatków budżetowych opracowanych w podziale na działy, rozdziały i paragrafy 
klasyfikacji budżetowej z wyodrębnieniem wydatków bieżących i majątkowych. Przedłożony 
projekt budżetu powiatu na 2017 rok zyskał pozytywną opinię Składu Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy Nr 5/P/2016 z dnia 02.12.2016r.   
 

c. przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej (Uchwała Nr 
5/P/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej 
w Bydgoszczy z dnia 2.12.2016 r. w sprawie wyrażenia opinii o projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok oraz Uchwała 
Nr I/Dpr/2016 Składu Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby 
Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2015 r. w sprawie wyrażenia 
opinii o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie 
uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok), 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że  Uchwałą Nr 5/P/2016 Skład Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2015 r. wyraził opinię 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok oraz Uchwałą Nr 
I/Dpr/2016 Skład Orzekającego Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy 
z dnia 2.12.2016 r. wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego 
w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok. 
Przewodniczący Rady poprosił Skarbnika Powiatu o przedstawienie obydwóch opinii. 
Skarbnik Powiatu przedstawiła Uchwałę Nr 5/P/2016 Skład Orzekającego Nr 10 
Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2015 r. wyraził opinię 
o projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok, która stanowi 
załącznik nr 39 do niniejszego protokołu  oraz Uchwałę Nr I/Dpr/2016 Skład Orzekającego 
Nr 10 Regionalnej Izby Obrachunkowej w Bydgoszczy z dnia 2.12.2016 r. wyraził opinię 
o możliwości sfinansowania deficytu zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu 
Włocławskiego na 2017 rok, która stanowi załącznik nr 40 do niniejszego protokołu.  
 

d. dyskusja 
Przewodniczący Rady otworzył  dyskusję nad projektem budżetu Powiatu na rok 2017.   
Radny Piotr Stanny poinformował, że nie będzie pytał, tylko przy tak ważnej uchwale 
budżetowej chciałby wypowiedzieć dwa zdania, które wskazują dlaczego warto ten budżet 
poprzeć, ale również chciałby powiedzieć kilka zdań, dlaczego należy mieć pewną refleksję 
nad rzeczami, które w tym budżecie, albo nad jego pracami nie miały miejsca. O tym, że 
budżet jest niezrównoważony, jakie są przychody, wydatki,  to Pani Skarbnik już powiedziała 
i tego już radny nie będzie się powtarzał.  Z punktu widzenia radnego, który  w tej chwili 
bazuje tylko i wyłącznie na dostarczonych materiałach, skąd czerpie wiedzę i materiałach 
zamieszczanych w BIP, i na stronie internetowej. Radny powiedział, że warto poprzeć ten 
projekt uchwały budżetowej miedzy innymi z uwagi na to, że zostały zabezpieczone środki 
finansowe na budowę windy dla osób niepełnosprawnych w budynku Starostwa 
Powiatowego. Radny mówi to jako radny, ale też jako Przewodniczący Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, ponieważ ten wniosek był stałym 
wnioskiem na posiedzeniach komisji i w związku z powyższym należy docenić fakt, że to 
zadanie zostało w projekcie uchwały budżetowej uwzględnione. Po drugie zostały 
zabezpieczone środki, aczkolwiek nie było okazji, aby osobę najbardziej w tym zakresie 
właściwą pytać, na zakup nieruchomości na potrzeby Wydziału Geodezji i Gospodarki 
Nieruchomościami. Zbyt mało radny wie, by ten temat rozwijać i omawiać, ale pieniądze są 
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zabezpieczone. Być może jest to ten właściwy krok, by warunki obsługi interesantów i pracy 
pracowników Starostwa Powiatowego tego wydziału już w niedalekiej przyszłości uległy 
zmianie. Pan Piotr Stanny mówi to jako radny, ale też jako Przewodniczący Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, ponieważ komisja ten temat również 
wielokrotnie sygnalizowała. W projekcie uchwały budżetowej są zapisane dwie ważne 
inwestycje drogowe. Pierwsza inwestycja drogowa dotyczy rozbudowy drogi powiatowej nr 
2807C Osięciny-Wieniec-Włocławek III i IV etap. Dobrze, że te etapy zostały 
uporządkowane, bo w latach poprzednich ta numeracja miała trochę inny charakter. 
Satysfakcję z tego powodu będzie miała rada powiatu. W 2015 r. dwukrotnie radny 
interpelował w zakresie tej drogi. Kilkakrotnie kwestie budowy tej drogi podnosił na 
posiedzeniu Zarządu Powiatu. Radny uznaje to zadanie za jedno z ważniejszych 
i istotniejszych, i dobrze, że ono się znalazło. Radny nie miał okazji, ale warto zarówno za to 
pierwsze zadanie i to drugie, podziękować Panu Tadeuszowi Wiśniewskiemu – Dyrektorowi 
PZD  i całemu PZD, który bardzo dużo prac wykonał, aby te dwa zadania w ramach 
aplikowania o środki finansowe mogły uzyskać pozytywne rozstrzygniecie. Słowa 
podziękowania na sali sesyjnej należą się pracownikom na czele z dyrektorem. Po czwarte 
droga niezwykle istotna, droga powiatowa 2905C Szpetal Górny-Kulin ul. Dobrzyńska. 
Historia zabiegania o środki finansowe dla tej drogi jest już dosyć długa, ale zadanie jest 
niezwykle skomplikowane i trudne. Bardzo dobrze się stało, że w roku 2017 ruszą pracę 
w tym zakresie. To byłyby tylko 4 powody, dla których zdaniem radnego,  budżet warto 
poprzeć. Radny będzie popierał ten budżet. Radny podzielił się refleksją odnośnie innych 
spraw, które miały miejsce wokół, czy w ramach tego budżetu a które nie tyle budzą niepokój 
radnego, ale wymagają pewnego zastanowienia. Radnemu wydaje się, że i to jest praktyka 
stosowana kolejny krok, że nieco inaczej powinno wyglądać opisywanie środków 
przeznaczonych na zakup materiałów do remontu dróg powiatowych oraz remont dróg 
powiatowych. Te środki zostały zabezpieczone w znacznej wysokości w budżecie powiatu na 
2017 r. Radni podejmując uchwałę w tym zakresie nie wiedzą, jakie odcinki dróg będą 
remontowane. Ta kwestia będzie później ustalana, uzgadniana poza radnymi. Radny te 
wątpliwości zgłaszał wcześniej, 1 rok temu. Radny ma zupełnie inne podejście w tej materii 
do kwestii przedstawianej radnym, co w ramach środków powinno być zrealizowane, to była 
jedna z kwestii, jeden z powodów, dla których radny podjął decyzje o rezygnacji z prac 
w zarządzie powiatu. Dobrze, że te środki są, ale nie są opisane w sposób należyty. Radni na 
ten moment nie wiedzą, które odcinki dróg będą remontowane. W tym zakresie radni powinni 
posiadać wiedzę. Po drugie, według radnego na niedostatecznie wysokim poziomie zostały 
zabezpieczone środki na zarzadzanie kryzysowe. Za chwilę można powiedzieć, że jest 
obligatoryjna rezerwa wynikająca z ustawy. Kwota 20 000 zł na tak duży powiat to wydaje 
się trochę za mało. W tym zakresie Komisja Administracji wnioskowała o to, aby te środki 
były nieco większe, ale z jakiś powodów to się nie udało. Po trzecie radny dostrzega dość 
istotne dysproporcje w niektórych rozdziałach i paragrafach, w zakresie wielkości 
przyznawanych środków. Przykładem jest to, o czym radny powiedział przed chwilą, tj. 
zarzadzanie kryzysowe wycenione w budżecie powiatu na 20 000 zł,  są inne zadania tak 
samo ważne, albo mniej ważne, ale tam środki zostały zapisane na bardzo wysokim poziomie. 
To jest ocena radnego. Radny powiedział, że każda z komisji miała możliwość spotkać się 
i miała możliwość opiniować, wnioskować w zakresie projektu budżetu na rok 2017. Tak się 
dzieje czasami, radny mówi to na podstawie swojego doświadczenia, właściwie jest to pewna 
praktyka, że w obradach Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego nie 
bierze udziału Pan Starosta, nie bierze udziału Pan Wicestarosta. Radny rozumie, że są takie 
sytuacje, wyjątkowe sytuacje, kiedy nie można, ale wtedy kiedy pod opinię komisji trafia 
budżet powiatu, radny nie wyobraża sobie, żeby autor tego dokumentu nie był gotów do 
dyskusji i nie był gotów odpowiadać na pytania. Radny powtórzył, że ma takie szczęście, że 
kiedy mówi, to Pana Starosty nie ma. Radny poprosił Pana Starostę o to, aby przyjmował 
zaproszenia na posiedzenia komisji czy na posiedzenie Komisji Administracji, 
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Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego i zechciał się z radnymi spotykać. Dla radnego 
standardem jest obowiązkowy udział, aczkolwiek nigdzie nie zapisane ani w statucie, ani 
w ustawie. To jest w kategoriach dobrego zwyczaju i obyczaju. Radny zrobił pewne 
podsumowanie, jest półmetek, koniec roku i warto sięgnąć do statystyki. Otóż na 16 
posiedzeń Komisji Administracji w dwóch posiedzeniach chwilowo uczestniczył pan 
Starosta.  Radnemu wydaje się, że to trochę za mało. Żadne z tych posiedzeń nie dotyczyło 
budżetu powiatu. Radny nadal będzie kierował zaproszenia do Pana Starosty, radny 
zastanawia się, czy w mediach  ogólno - powiatowych nie zamieszczać takich zaproszeń 
może wtedy to trafi do Starosty i wtedy będzie można rozmawiać. Komisja pracuje bardzo 
normalnie, bardzo aktywnie i na temat.  Te minusy, o których radny powiedział mają ważne 
znaczenie, ale ważniejsze znaczenie mają te 4 sprawy, które poruszył i dla których warto ten 
budżet poprzeć. Radny poinformował, że będzie głosował jako radny niezrzeszony i jako 
Przewodniczący Komisji „za” przyjęciem budżetu z jednym zastrzeżeniem. Radny skierował 
prośbę do pani Skarbnik. Radni otrzymali materiał – projekt uchwały wraz z autopoprawką 
i w przywołanej podstawie prawnej, o której Pani Skarbnik mówiła w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej przy ustawie o samorządzie powiatowym w adresie redakcyjnym znajduje się 
zapis  Dz. U. z 2016 r. poz. 884, 1579 co do tej drugiej radny się zgadza. Co do pierwszej ma 
wątpliwość, ponieważ radny pozwolił sobie sprawdzić co się kryje pod tym adresem 
redakcyjnym otóż 3 dokumenty- akty prawne: porozumienie powiatu bieszczadzkiego, 
z 15.02.2016r. w sprawie powierzenia Gminie Ustrzyki Dolne wykonywania zadań biblioteki 
publicznej, po drugie rozstrzygniecie nadzorcze Wojewody Lubuskiego z dnia 22 grudnia 
2016 r. i uchwała Zarządu Powiatu w Bielsku Podlaskim z dnia 21 stycznia 2016 r. Wspólne 
dla wszystkich jest to, że są to wszystko samorządy. Dla czystości radny nie będzie mówił 
o innych kwestiach zapisanych w budżecie, jednak poprosił, aby przed głosowaniem adres 
redakcyjny był adresem właściwym skierowanym na ustawę o samorządzie powiatowym 
w tym miejscu, gdzie należy.  
Radny Karol Matusiak powiedział, że w materiałach jest powołanie na orzeczenie izby 
obrachunkowej nr 10  z dnia 2.12.2015r.  wyraził opinię o możliwości sfinansowania deficytu 
zakładanego w projekcie uchwały budżetowej Powiatu Włocławskiego na 2017 rok. Tutaj 
powinien być rok 2016 a nie 2015. 
Skarbnik Powiatu powiedziała, że w zapisach podstawy prawnej nastąpiła pisarska pomyłka 
powinien to być przypis: Dz. U. z 2016 r. poz. 814, 1579, 1948, która do chwili obecnej 
została zmieniona, jak również w postawie ustawy o finansach publicznych dziennik ustaw 
z 2016 poz. 1870, 1948, 1984 zł. Skarbnik przeprosiła za pomyłki pisarskie i zapewniała, że 
będzie starała się ich unikać. Skarbnik poprosiła radę o podjęcie uchwały.  
 

e. głosowanie. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały wraz 
z autopoprawkami i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-20 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia budżetu 
Powiatu Włocławskiego na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 
Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 41 do niniejszego protokołu. 
Autopoprawka stanowi załącznik nr 42 do niniejszego protokołu.  
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie uchwalenia 
budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017 stanowi załącznik nr 43 do niniejszego 
protokołu. 
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Starosta Włocławski powiedział, że niestety nie mógł być, ale dla starosty budżet jest 
zawsze najważniejszy i najistotniejszy. Starosta chciałby podziękować całej radzie powiatu za 
przyjęcie budżetu jednogłośnie. W tej kadencji jest to już 3 budżet, który został uchwalony. 
To jest bardzo istotna i ważna sprawa oraz satysfakcja, że jednak kierunek Wspólnoty 
Samorządowej Powiatu Włocławskiego i osób z PiS wspierających, jest obierany przez 
Wysoką Radę. Starosta podziękował i zapewnił, że będą te sprawy zrealizowane i oby 
rzeczywiście sytuacja w kraju w tym nie przeszkodziła. Starosta nie podrywa autorytetu Pani 
Skarbnik, nie chce przekazywać o tych dokumentach, które są. Starosta powiedział, że  te 
dokumenty nie odzwierciedlają sytuacji w jakiej powiat jest dzisiaj. Starosta jest przekonany 
o tym w jakiej sytuacji będzie za rok. Radni mogą być spokojni. Skarbnik musi 
matematycznie to zbilansować i przedstawić. Na dzień dzisiejszy powiat nie ma zadłużenia 
i nie będzie zadłużenia. Większość pokaże życie tj. zdobycie zewnętrznych źródeł 
finasowania oraz przebieg przetargów, w jakiej sytuacji będzie powiat. Była dyskusja 
o zdekompletowanym zarządzie, nic złego się nie stało, budżet został przyjęty. Starosta nie 
chce swoich przemyśleń mówić. Starosta poprosił Wicestarostę i członków Zarządu Powiatu 
o intensywną pracę, aby nie zawieść rady, która poparła ten budżet. Jeśli w Państwie Polskim 
nie będą miały miejsc nieprzewidziane sytuacje, to starosta jest przekonany, że ten budżet 
będzie jeszcze bardziej ofensywny bo budżet to nie jest żaden sztuczny twór. Może zostać 
w każdej chwili zmieniony i kierować się będzie na inwestycje. W dniu wczorajszym odbyło 
się spotkanie klubu, starosta podziękował a w dniu dzisiejszym Starosta dziękuje wszystkim 
Paniom i Panom radnym będącym na tej sali w liczbie 20, którzy rzeczywiście zgadzają się 
z wytyczanymi i kierunkami, i ten kierunek będzie realizowany. Starosta jest do dyspozycji 
jeśli chodzi o rozmowę. Starosta powiedział, że jeśli chodzi o  podział środków na inwestycje  
i remonty to dojdzie do spotkania. Starosta zwrócił się do Przewodniczącego Klubu Radnych 
opozycji, ponieważ chciałby się spotkać i ustalić pewne sprawy. Został dany mandat zaufania 
i trzeba tak realizować budżet, aby środki zostały jak najlepiej wykorzystane. Starosta 
podziękował i zapewnił, że od jutrzejszego dnia jest co realizować i są odpowiednie 
dokumenty. Dzisiaj musi być motor napędowy do przeprowadzenia wszystkich przetargów. 
Starosta podziękował radnym i zapewnił, że główny kierunek pójdzie na to, aby jak 
najszybciej ogłaszać przetargi, ponieważ tutaj można dużo zaoszczędzić. Starosta zapewnił, 
że fundusze z zaoszczędzonych środków zostaną przekazane na remonty i inwestycje. W tym 
roku będzie nadwyżka i pozwoli spokojnie, i prawidłowo funkcjonować. To jest w ocenie 
starosty najważniejsza uchwała w danym roku. Starosta podziękował za jednomyślność 
i zapewnił, że mieszkańcy wybierając radnych a radni wybierając ten zarząd będą mieli 
satysfakcję, że tak pracujemy. Obserwując inne samorządy Starosta jest dumny, że jest 
Starostą Włocławskim.  
 
21. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022.  

 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w załączniku nr 1 – 
Wieloletniej prognozy finansowej oraz w załączniku nr 2 – wykaz przedsięwzięć.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2016 r. analizowała projekt uchwały dotyczący 
zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022. 
Pytania dotyczyły dofinansowania ze źródeł zewnętrznych termomodernizacji ZS 
w Lubrańcu. Po dyskusji, komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, pozytywnie 
zaopiniowała projekt uchwały.   
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
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Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 grudnia 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 została podjęta.   
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 44 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2022 stanowi załącznik nr 45 do niniejszego 
protokołu. 
 
22. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 

Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady powiedział, że projekt uchwały dotyczy zmian w planie dochodów 
i wydatków między paragrafami klasyfikacji budżetowej oraz w związku ze zwiększeniem 
subwencji ogólnej przez Ministerstwo Rozwoju i Finansów.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Roman Tomaszewski – Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że Komisja Budżetu i Finansów na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2016 r. analizowała projekt 
uchwały dotyczący zmian w budżecie Powiatu na rok 2016. Komisja bez uwag przyjęła 
projekt uchwały jednogłośnie, pięcioma głosami „za”.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż obecna na sesji pani Iga Przystałowska – Skarbnik Powiatu, 
działając w imieniu Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji 
i udzieli odpowiedzi na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, przed rozpoczęciem procedury głosowania, poprosił o uzupełnienie paragrafu 3, 
gdzie jest mowa o wejściu w życie uchwały daty – 28 grudnia 2016 r.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały Rady 
Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 
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została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie zmiany uchwały Rady Powiatu we 
Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 2016 stanowi 
załącznik nr 46 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie zmiany uchwały 
Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na rok 
2016 stanowi załącznik nr 47 do niniejszego protokołu. 
 
23. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie pozbawienia odcinka drogi publicznej 

w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia do kategorii drogi 
gminnej.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy pozbawienia kategorii 
drogi powiatowej odcinka drogi na terenie gminy Brześć Kujawski.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego – Wiceprzewodniczący 
Komisji  Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Radny Piotr Stanny zawnioskował o 3 minuty przerwy. 
Przewodniczący Rady ogłosił 3 minuty przerwy. 
Po przewie Przewodniczący Rady wznowił obrady.  
Pan Mariusz Bladoszewski – Wiceprzewodniczący Komisji  Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. analizowała projekt uchwały dotyczący 
pozbawienia odcinka drogi publicznej w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej 
i zaliczenia go do kategorii drogi gminnej. Projekt uchwały przedstawił dyrektor PZD. 
Komisja bez uwag, jednogłośnie, sześcioma głosami „za”, pozytywnie zaopiniowała projekt 
uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Jednocześnie poinformował, iż obecny na sesji Pan Tadeusz Wiśniewski – Dyrektor 
Powiatowego Zarządu Dróg we Włocławku z siedzibą w Jarantowicach, działając w imieniu 
Zarządu Powiatu, ustosunkuje się do ewentualnych głosów w dyskusji i udzieli odpowiedzi 
na pytania. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos?  
Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem 
uchwały i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-14 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie pozbawienia odcinka drogi 
publicznej w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia do kategorii 
drogi gminnej została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie pozbawienia odcinka drogi 
publicznej w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia do kategorii 
drogi gminnej stanowi załącznik nr 48 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie pozbawienia 
odcinka drogi publicznej w gminie Brześć Kujawski kategorii drogi powiatowej i zaliczenia 
do kategorii drogi gminnej stanowi załącznik nr 49 do niniejszego protokołu. 
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24. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usunięcie 

i przechowywanie obiektów pływających na rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy ustalenia opłat za 
usunięcie i przechowywanie statków lub innych obiektów pływających z obszaru wodnego 
Powiatu Włocławskiego na rok 2017.   
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Środowiska o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Wojciech Rudziński – Wiceprzewodniczący Komisji Środowiska poinformował, że 
w dniu 6 grudnia 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska podczas, którego 
Komisja dokonała analizy projektu uchwały w sprawie ustalenia opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2017. Dyskusja dotyczyła wysokości 
zaproponowanych stawek. Po dyskusji Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w 
projekt uchwały. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku głosów 
w dyskusji, Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-15 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie ustalenia opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie ustalenia opłat za usunięcie 
i przechowywanie obiektów pływających na rok 2017 stanowi załącznik nr 50 do niniejszego 
protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie ustalenia opłat za 
usunięcie i przechowywanie obiektów pływających na rok 2017 stanowi załącznik nr 51 do 
niniejszego protokołu. 
 
25. Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 

w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 5 a ust. 4 ustawy 
z dnia 7 września 1991 r. o systemie oświaty organ wykonawczy jednostki samorządu 
terytorialnego, w terminie do dnia 31 października, przedstawia organowi stanowiącemu 
jednostki samorządu terytorialnego informację o stanie realizacji zadań oświatowych tej 
jednostki za poprzedni rok szkolny, których prowadzenie należy do zadań własnych jednostki 
samorządu terytorialnego. Radni otrzymali informację za rok szkolny 2015/2016. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji, Kultury 
i Sportu o przedstawienie prac nad informacją.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji, Kultury i Sportu poinformował, że 
w dniu 1 grudnia 2016 r. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu podczas swojego posiedzenia 
analizowała Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 
w szkołach prowadzonych przez Powiat Włocławski. Komisja zauważyła błędy pisarskie 
dotyczące dat zamieszczone w przedłożonej informacji, w związku  z tym komisja wnioskuje 
o dokonanie następujących poprawek:  
na stronie 9 lata 2014/2014 poprawić na lata 2015/2016;  
na stronie 10 lata 2014/2015 poprawić na lata 2015/2016;  
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na stronie 17 lata 2014/2015 poprawić na lata 2015/2016;  
na stronie 18 lata 2014/2015 poprawić na lata 2015/2016,  
na stronie 22 lata 2014/2015 zamienić na lata 2015/2016; 
 na stronie 22 rok 2014 poprawić na rok 2015;  
na stronie 24 rok 2014 poprawić na rok 2015.;  
na stronie 26 lata 2014/2015 poprawić na  lata 2015/2016; 
 na stronie 28 lata 2014/2015 poprawić na lata 2015/2016;  
na stronie 28  zwrot „na dzień 31.08.2012” zamienić na zwrot „na dzień 31.09.2016”;  
na stronie 28 lata 2014/2015 zamienić na lata 2015/2016. 
Ponadto komisja wnioskowała o uzupełnienie informacji dotyczącej matur o dane dotyczące 
zdawalności matematyki, przyjęte przez Zarząd Powiatu w dniu 29 września 2016 r. 
i rozpatrywane przez Komisję Edukacji, Kultury i Sportu.  
Komisja jednogłośnie przyjęła w/w poprawki a następnie jednogłośnie zaopiniowała 
przedłożoną informację wraz z poprawkami.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożoną  informacją. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji. 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem poprawek zgłoszonych przez Komisję 
Edukacji, Kultury i Sportu i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -1 
Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za przyjęciem  Informacji o stanie realizacji zadań 
oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w szkołach i placówkach prowadzonych przez 
Powiat Włocławski i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada 
Powiatu we Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 r. przyjęła Informację o stanie realizacji 
zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w szkołach i placówkach prowadzonych 
przez Powiat Włocławski.  
Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2015/2016 w szkołach 
i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi załącznik nr 52 do niniejszego 
protokołu. 
 
26. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie  uchwalenia na rok 2017 rocznego 

Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy uchwalenia na rok 2017 
Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego. 
Do projektu uchwały dołączony jest załącznik zawierający postanowienia zawarte 
w dwunastu rozdziałach. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad projektem uchwały.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji, Kultury i Sportu poinformował, że 
w  dniu 1 grudnia 2016 r. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu podczas swojego posiedzenia 
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analizowała projekt uchwały w sprawie  uchwalenia na rok 2017 rocznego Programu 
współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami, 
których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego. Komisja bez 
dyskusji, jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała w/w projekt uchwały.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym projektem uchwały. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji. 
Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady przed rozpoczęciem procedury głosowania, 
poprosił o uzupełnienie paragrafu 3 projektu uchwały, gdzie jest mowa o wejściu w życie 
uchwały daty – 28 grudnia 2016 r. 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, kto  jest za podjęciem uchwały i przeprowadził 
procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się -0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia na rok 2017 
rocznego Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi 
oraz podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku 
publicznego została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie uchwalenia na rok 2017 rocznego 
Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami pozarządowymi oraz 
podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności pożytku publicznego 
stanowi załącznik nr 53 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia na 
rok 2017 rocznego Programu współpracy Powiatu Włocławskiego z organizacjami 
pozarządowymi oraz podmiotami, których cele statutowe obejmują prowadzenie działalności 
pożytku publicznego stanowi załącznik nr 54 do niniejszego protokołu. 
 
27. Sprawozdanie za lata 2014 – 2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 

„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 
2014 – 2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku   uchwałą nr 
XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 roku.  

 
Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu sporządza z realizacji programów 
co dwa lata sprawozdanie, które przedstawia radzie powiatu.  Otrzymaliście Państwo 
sprawozdanie z realizacji „Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 
Włocławskiego na lata 2014 – 2017” za lata 2014 – 2015.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka – Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad sprawozdaniem.  
Pan Karol Matusiak – Przewodniczący Komisji, Kultury i Sportu poinformował, że 
w  dniu 1 grudnia 2016 r. Komisja Edukacji, Kultury i Sportu podczas swojego posiedzenia 
analizowała Sprawozdanie za lata 2014 – 2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 
„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014 – 
2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku   uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 
września 2014 roku. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała powyższe 
sprawozdanie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie podjęli 
dyskusji.  
Wobec braku  głosu sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we 



 30 

Włocławku w dniu 28 grudnia 2016 r. przyjęła Sprawozdanie za lata 2014 – 2015 Zarządu 
Powiatu we Włocławku z realizacji „Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu 
Włocławskiego na lata 2014 – 2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku   
uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 września 2014 roku.  
Sprawozdanie za lata 2014 – 2015 Zarządu Powiatu we Włocławku z realizacji 
„Powiatowego Programu Opieki nad Zabytkami Powiatu Włocławskiego na lata 2014 – 
2017” przyjętego przez Radę Powiatu we Włocławku   uchwałą nr XXXVII/339/14 z dnia 26 
września 2014 roku stanowi załącznik nr 55 do niniejszego protokołu. 
 
28. Sprawozdanie z pracy Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu 

Włocławskiego” Rady Powiatu we Włocławku. 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że radni otrzymali na dzisiejsze obrady sprawozdanie 
z pracy Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego” Rady Powiatu we 
Włocławku. 
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego – Przewodniczącego Komisji doraźnej 
ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego” o przedstawienie sprawozdania. 
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji doraźnej ds. opracowania „Monografii 
Powiatu Włocławskiego” poinformował, że komisja spotkała się trzykrotnie, z uwagi na 
termin, który został zakreślony w uchwale powołującej komisję, jak i na możliwości 
realizacyjne, tak dużego przedsięwzięcia jakim jest opracowanie monografii powiatu 
włocławskiego. Komisja starała się działać bardzo szybko i sprawnie. Komisja zdecydowała, 
że na grudniowym posiedzeniu Radzie Powiatu takie sprawozdanie należy złożyć. 
Przewodniczący Komisji podziękował wszystkim członkom komisji, jedynej Pani – Pani 
Barbarze Wałęsie - Wiceprzewodniczącej Komisji, Panu Mariuszowi Bladoszewskiemu, 
Andrzejowi Stasiakowi i Panu Jerzemu Donajczykowi. Wszyscy członkowie komisji włożyli 
wkład w pracę tej komisji.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym sprawozdaniem.  
Radny Tomasz Chymkowski powiedział, że nie ma żadnych uwag co do sprawozdania pod 
kątem merytorycznym. Radnemu brakuje jednej rzeczy. Na stronie jest zapis: „Komisja 
zaakceptowała objętość monografii 26-27 arkuszy plus zdjęcia”. Komisja zaakceptowała 
również przedstawiony skład zespołu redakcyjnego pod przewodnictwem profesora 
Krzysztofa Mikulskiego i dr Tomasza Dzikiego. Tego składu redakcyjnego nie ma w tej 
informacji. Czy on będzie jeszcze w jakiś sposób uaktualniany, czy jest problem z podaniem 
autorów poszczególnych rozdziałów? 
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji doraźnej ds. opracowania „Monografii 
Powiatu Włocławskiego” poinformował, że w trakcie kolejnych posiedzeń, szczególnie 2 i 3 
z udziałem pana dr. Tomasza Dzikiego wstępny skład zespołu redakcyjnego został podawany. 
Aczkolwiek nie był on pełen. Nie były podane z imienia i nazwiska wszystkie osoby, które 
będą opracowywały poszczególne rozdziały dla tej monografii. Na posiedzeniu komisji 
uznano, że jeśli ten skład nie jest do końca znany, nie jest gotów zarówno pan dr Tomasz 
Dziki, jak i profesor rekomendować poszczególne osoby i nie powinno się tego składu 
przedstawiać, bo być może od czasu kiedy komisja obradowała do dnia dzisiejszego on by się 
zmienił. To co zostało zapisane w końcowej części tego sprawozdania będzie przedmiotem 
organu wykonawczego. Tutaj wszelkie kwestie związane z podpisaniem umów na 
opracowanie poszczególnych rozdziałów będą należały do kogoś innego a nie do komisji. 
Tylko i wyłącznie z tego powodu, że nie był jeszcze zaproponowany pełen skład redakcyjny 
komisja uznała, że nie będzie go w tym sprawozdaniu wymieniać. Z każdego posiedzenia 
został sporządzony protokół, z którymi się można zapoznać i odczytać przebieg dyskusji. 
Wiceprzewodnicząca Rady zapytała, czy Przewodniczący Komisji może przybliżyć postać 
Pana dr Tomasza Dzikiego, czym się zajmuje i jaka jest rola, funkcja w tym przedsięwzięciu? 
Pan Piotr Stanny – Przewodniczący Komisji doraźnej ds. opracowania „Monografii 
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Powiatu Włocławskiego” poinformował, że Pan dr Tomasz Dziki jest z wykształcenia 
historykiem, archiwistą, jest kierownikiem Archiwum Państwowego we Włocławku. To jest 
część  zawodowa a poza zawodową jest autorem kilkudziesięciu opracowań, w tym części 
rozdziałów do monografii pisanych dla różnych podmiotów, m.in. samorządów. Jest również 
redaktorem jednej z monografii, która się pojawiła. Dlaczego Pan dr Tomasz Dziki? Otóż 
dlatego, że w tak trudnej i złożonej materii, jak opracowanie książkowej monografii, trzeba 
sięgnąć do fachowców. Bez wątpienia takim fachowcem jest Pan dr Tomasz Dziki. Komisja 
miała możliwość zapoznania się  z innymi opracowaniami, których jest redaktorem lub 
współredaktorem. Takie współczesne i nowoczesne podejście oraz pogląd na tego typu 
opracowania Pana dr Tomasza Dzikiego w pełni uzasadniała, aby skierować się z prośbą do 
niego. Dr nie odmówił, przyjął zaproszenie, dzielił się wiedzą, doświadczeniami, mówił co 
może być napisane ze względów czasowych i objętościowych. Doktor stwierdził, że gdyby 
zespół redakcyjny rozpoczął prace archiwistyczne, historyczne, studyjne na początku roku 
2017  możliwym jest złożenie tego dokumentu w roku 2018 w miesiącu sierpniu, najpóźniej 
wrześniu i wydanie drukiem na jesieni 2018 r. Rada Powiatu jednogłośnie zaaprobowała taką 
inicjatywę i taki pomysł. Jeśli doktor zostałby zaproszony na posiedzenie zarządu i miałby 
taką możliwość kwestie techniczne  z opracowaniem tego dokumentu przedstawiłby wraz 
z całą koncepcją. Jeśli dorobek komisji byłby wart tego i zarząd uznałby, że Przewodniczący 
Komisji, Wiceprzewodniczący Komisji lub też cała komisja mogła  uczestniczyć w takim 
posiedzeniu, z głosem wspierającym, i swoim doświadczeniem, to komisja wyraża taką chęć. 
Jeśli chodzi o nazwisko profesora, który byłby redaktorem naczelnym, to jest nazwiskiem 
w środowisku historyków i osób piszących opracowania monograficznym w skali całego 
kraju i jest osobą bardzo znaną. To jest duża rekomendacja na wysoką jakość wydanego 
dokumentu.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby jeszcze zabrać głos? Wobec braku 
głosu sprzeciwu, Przewodniczący Rady  stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
28 grudnia 2016 r. przyjęła sprawozdanie z pracy Komisji ds. opracowania „Monografii 
Powiatu Włocławskiego” Rady Powiatu we Włocławku. 
Sprawozdanie z pracy Komisji ds. opracowania „Monografii Powiatu Włocławskiego” Rady 
Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 56 do niniejszego protokołu. 
  
29. Przyjęcie Raportu z wykonania aktualizacji programu ochrony środowiska dla 

Powiatu Włocławskiego na lata 2012 – 2013.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Zarząd Powiatu we Włocławku uchwałą nr 381/16 
z dnia 16 grudnia 2016 r. podjął uchwałę w sprawie przedstawienia „Raportu z wykonania 
Aktualizacji programu ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012 – 2013” 
Radzie Powiatu we Włocławku.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Środowiska o przedstawienie prac nad Raportem. 
Pan Wojciech Rudziński – Wiceprzewodniczący Komisji Środowiska poinformował, że 
w dniu 19 grudnia  2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego 
Komisja dokonała analizy Raportu z wykonania aktualizacji programu ochrony środowiska 
dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012 – 2013. Komisja zauważyła niezgodność numeracji 
stron umieszczonych w spisie treści do faktycznej numeracji stron zastosowanej 
w przedłożonym materiale. Komisja wnioskowała o poprawienie tej numeracji. Komisja 
jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłożony raport wraz ze zgłoszonymi poprawkami.  
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z uwagami Komisji Środowiska na 
obrady dzisiejszej rady wpłynęła poprawiona wersja raportu uwzględniająca uwagi Komisji 
Środowiska.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad przedłożonym Raportem.   
Przewodniczący zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Wobec braku  głosu 
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sprzeciwu Przewodniczący Rady stwierdził, że Rada Powiatu we Włocławku w dniu 
28 grudnia 2016 r. przyjęła Raport z wykonania aktualizacji programu ochrony środowiska 
dla Powiatu Włocławskiego na lata 2012 – 2013 wraz z uwagami Komisji Środowiska.  
Raport z wykonania aktualizacji programu ochrony środowiska dla Powiatu Włocławskiego 
na lata 2012 – 2013 stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu.  
 
30. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony 

Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 
2020 – 2024. 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały dotyczy uchwalenia Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 
2020 – 2024. Do projektu uchwały dołączone są: 

1) Program Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 
z perspektywą na lata 2020 – 2024; 

2) Prognoza oceny oddziaływania na środowisko „Programu  Ochrony Środowiska dla 
Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 2024; 

3) Dokument uzupełniający do Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu 
Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 2024. 

Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego – Wiceprzewodniczącego 
Komisji Środowiska o przedstawienie prac nad Raportem. 
Pan Wojciech Rudziński – Wiceprzewodniczący Komisji Środowiska poinformował, że 
w dniu 19 grudnia  2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji Środowiska, podczas którego 
Komisja dokonała analizy projektu uchwały w sprawie uchwalenia Programu Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 
2024. Komisja zauważyła niezgodność numeracji stron umieszczonych w spisie treści do 
faktycznej numeracji stron zastosowanej w przedłożonym materiale. Komisja wnioskowała 
o poprawienie tej numeracji. Ponadto w trakcie dyskusji komisja zawnioskowała 
o umieszczenie w informacji mapy przedstawiającej powiat włocławski w podziałem na 
gminy. Komisja jednogłośnie pozytywnie zaopiniowała przedłożony projekt uchwały wraz ze 
zgłoszonymi poprawkami 
Przewodniczący Rady poinformował, że w związku z uwagami Komisji Środowiska na 
obrady dzisiejszej rady wpłynęła poprawiona wersja raportu uwzględniająca uwagi Komisji 
Środowiska.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że nie będzie zadawał pytań i odnosił do samego projektu 
uchwały. Radny zatrzymał się  nad jedną rzeczą, która została opisana w dokumencie 
uzupełniającym do Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016-
2019 z perspektywą na lata 2020-2024. Pod numeracją 2.3 „Zgłoszone uwagi i wnioski” 
można przeczytać taki oto zapis:  „w trakcie konsultacji społecznej nie wpłynęły żadne uwagi 
ani wnioski do Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016-2019 
z perspektywą na lata 2020-2024.” Radny odniósł się do pierwszej części zdania: w trakcie 
konsultacji społecznych” i zapytał kto określił tryb i formę przeprowadzenia konsultacji dla 
tego dokumentu? W zależności od uzyskanej odpowiedzi radny podziękuje lub będzie chciał 
dodać jeszcze jedno zdanie.  
Pan Marek Szubski - Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska i Administracji 
Budowlanej poinformował, że opracowanie dokumentu pod nazwą Program Ochrony 
Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 2020 – 
2024 jest obowiązkiem ustawowym wynikającym z ustawy Prawo Ochrony Środowiska. 
Radny zapytał, kto określił tryb konsultacji? Zamawiając to opracowanie w firmie Ekolog 
określone zostały warunki jakimi powinno odpowiadać to opracowanie. Tam było określone, 
że opracowanie będzie wstępnie konsultowane i przedstawione pod ocenę publiczną i tak też 
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się stało. Jeśli chodzi o konsultacje społeczne i udostepnienia do informacji publicznej to 
zostało to umieszczone w BIP,  tablicach ogłoszeń w  Starostwie Powiatowym, Gazecie 
Pomorskiej. Nie było zastrzeżeń ani wniosków.  
Radny Piotr Stanny powiedział, że naczelnik mówił o nieco innej kwestii. Radnego tylko 
i wyłącznie interesuje kwestia trybu i przeprowadzenia konsultacji społecznych. Radnego to 
zainteresowało na jakiej podstawie i w ramach jakiej regulacji prawnej zostało to zrobione? 
Czym innym jest zamówienie opracowania w firmie takiej czy innej, o takim i takim zakresie, 
ale czym innym jest później ten dokument poddać ocenie publicznej, czyli konsultacji 
społecznej. Tego w istocie rzeczy dotyczyło pytanie radnego. To jest rzecz ciekawa, ale nie 
jest uregulowana  w powiecie włocławskim. W dniu 24 czerwca 2016r.  radny złożył 
interpelację dotyczącą konieczności określenia zasad i trybu przeprowadzenia konsultacji. 
Akurat to się stało wtedy, kiedy inny dokument niezwykle istotny dla powiatu, którego 
wejście w życie ustawa oddaliła, też był poddawany konsultacjom społecznym. Radny zadał 
sobie ten trud, aby poszukać regulacji prawnej w formie uchwały Rady Powiatu, która ta by te 
zasady i tryb określała. Okazuje się, że czegoś takiego nie ma. Radny zwrócił się do Pana 
Starosty z interpelacją w dniu 24 czerwca 2015 r. Radny uzyskał odpowiedź na interpelację. 
Radny  przytoczył konkluzję, że Starosta podzielił potrzebę określenia zasad i trybu 
przeprowadzania w Powiecie Włocławskim konsultacji społecznych i dołoży starań, by 
inicjatywa uchwałodawcza w tym zakresie przedłożona została w możliwie najszybszym 
terminie. To nie jest kwestia widzi mi się radnego. To jest kwestia opisana w ustawie 
o samorządzie powiatowym, albowiem z art. 3 d) wynika, że w przypadkach przewidzianych 
ustawą i w innych sprawach ważnych dla powiatu mogą być przeprowadzone na jego 
terytorium konsultacje społeczne z mieszkańcami powiatu. Zdanie drugie jest niezwykle 
istotne: „Zasady i tryb ich przeprowadzania określa uchwała rady powiatu.” Radny podkreślił, 
że jeśli tak istotne dokumenty są konsultowane przez powiat włocławski jakim jest np. ten 
program albo wcześniejsza materia była rozpatrywana według radnego powinno się odbywać 
w zakresie, który zostanie objęty w odrębnej uchwale Rady Powiatu. Radny podnosi 
potrzebę, aby  taki projekt uchwały został przedłożony pod obrady rady powiatu i wówczas 
nikt z tych,  których będzie realizatorem uchwały nie będzie miał wątpliwości w jaki sposób 
konsultacje społeczne przeprowadzić i czy one mają moc obowiązującą. Dzisiaj można zadać 
pytanie - czy to wszystko było zrobione dobrze tak jak powinno? Radny podkreślił, że będzie 
zadowolony, jeśli w bliżej nieokreślonej przyszłości,  taki projekt uchwały pod obrady rady 
powiatu trafi. To oczywiście nie zmienia faktu, że ten dokument, bo inaczej już postąpić nie 
można, będzie aprobował.  
Przewodniczący Rady stwierdził, że uwagi zgłoszone przez radnego są trafne i prezydium 
wraz z Biurem Rady i Ochrony Informacji przystąpi w tym kierunku do prac, ponieważ radny 
zgłosił słuszne spostrzeżenia.  
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy ktoś chciałby zabrać głos? Radni nie zabrali 
głosu. 
Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zapytał, kto jest za podjęciem uchwały wraz 
z uwagami Komisji Środowiska i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia Programu 
Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 z perspektywą na lata 
2020 – 2024 została podjęta. 
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie 
uchwalenia Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 
z perspektywą na lata 2020 – 2024 stanowi załącznik nr 57 do niniejszego protokołu.  
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Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie uchwalenia 
Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Włocławskiego na lata 2016 – 2019 
z perspektywą na lata 2020 – 2024 stanowi załącznik nr 58 do niniejszego protokołu. 
 
31. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Administracji, 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego, stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
opracowała plan pracy komisji na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Piotra Stannego - Przewodniczącego Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego o przedstawienie prac nad planem 
pracy komisji. 
Pan Piotr Stanny - Przewodniczący Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku 
Publicznego poinformował, że w  dniu 5 grudnia 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji, 
podczas którego Komisja analizowała projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 
2017 wraz załącznikiem. Plan pracy przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane 
poszczególnym kwartałom. Komisja jednogłośnie 5  głosami „za” przy 0 przeciwnych i 0 
wstrzymujących pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji Administracji, 
Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na 2017 roku wraz 
z projektem uchwały w sprawie planu pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa 
i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we Włocławku na rok 
2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 59  do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Administracji, Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 60 do niniejszego protokołu. 
 
32. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Budżetu i Finansów 

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017.   
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Budżetu i Finansów, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji 
na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego - Przewodniczącego Komisji 
Budżetu i Finansów o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Roman Tomaszewski - Przewodniczący Komisji Budżetu i Finansów poinformował, 
że komisja  na posiedzeniu w dniu 7 grudnia 2016 r. opracowała plan pracy Komisji Budżetu 
i Finansów na rok 2017. Komisja przyjęła plan pracy jednogłośnie, pięcioma głosami „za”.   
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i  przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-16 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 61 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Budżetu i Finansów Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 
62 do niniejszego protokołu. 
 
33. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i 

Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Edukacji, Kultury i Sportu, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji 
na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Karola Matusiaka - Przewodniczącego Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Karol Matusiak - Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 
poinformował, że w dniu 1 grudnia 2016 r. Komisja analizowała projekt planu pracy Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017. Plan pracy przedstawia 
poszczególne zadania przyporządkowane poszczególnym kwartałom. Komisja jednogłośnie 
pozytywnie zaopiniowała projekt planu pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu  Rady 
Powiatu we Włocławku na 2017 roku. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 63 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 64 do niniejszego protokołu. 
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34. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Infrastruktury 

i Rozwoju na rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Infrastruktury i Rozwoju, stosownie do 
przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji 
na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Mariusza Bladoszewskiego  - Wiceprzewodniczącego 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Mariusz Bladoszewski  - Wiceprzewodniczący Komisji Infrastruktury i Rozwoju 
poinformował, że Komisja na posiedzeniu w dniu 2 grudnia br. opracowała projekt planu 
pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju na rok 2017. Komisja zaplanowała na 2017 rok 20 
zagadnień oraz ustaliła koordynatora przygotowania materiału. Komisja jednogłośnie, 
sześcioma głosami „za”, przyjęła plan pracy i wnosi do Wysokiej Rady o jego przyjęcie.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-17 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 65 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Infrastruktury i Rozwoju Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 66 do niniejszego protokołu. 
Przewodniczący Rady ogłosił 15 minut przerwy, ponieważ Wicestarosta i Przewodniczący 
Rady ufundowali catering.  
 
35. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Rolnictwa Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2017.  
 

Przewodniczący Rady wznowił obrady rady po przerwie i poinformował, że Komisja 
Rolnictwa, stosownie do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, 
opracowała plan pracy komisji na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Bogdana Domżalskiego - Przewodniczącego Komisji 
Rolnictwa o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Bogdan Domżalski - Przewodniczący Komisji Rolnictwa poinformował, że w dniu 
29 listopada 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji, podczas którego Komisja analizowała 
projekt planu pracy Komisji Rolnictwa na rok 2017. Plan pracy przedstawia poszczególne 
zadania przyporządkowane poszczególnym kwartałom. Załącznik do projektu uchwały radni 
otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Po dyskusji Komisja jednogłośnie, przyjęła projekt 
planu pracy Komisji Rolnictwa na rok 2017.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
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Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 67 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Rolnictwa Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 68 do 
niniejszego protokołu. 
 
36. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Środowiska Rady 

Powiatu we Włocławku na rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Środowiska, stosownie do przepisów 
paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji na rok 
2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Wojciecha Rudzińskiego - Wiceprzewodniczącego 
Komisji Środowiska o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Wojciech Rudziński - Wiceprzewodniczący Komisji Środowiska poinformował, że 
w dniu 6 grudnia 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji, podczas którego Komisja 
analizowała projekt uchwały w sprawie planu pracy Komisji Środowiska na rok 2017 wraz 
załącznikiem. Plan pracy przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane 
poszczególnym kwartałom. Załącznik radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Po 
dyskusji  Komisja jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji Środowiska wraz 
z projektem uchwały w sprawie planu Pracy Komisji Środowiska Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2017.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-19 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 69 
do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Środowiska Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 70 do 
niniejszego protokołu. 
 
37. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw 

Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017.  
 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Zdrowia i Spraw Społecznych, stosownie 
do przepisów paragrafu 44 ust. 3 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy 
komisji na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Romana Tomaszewskiego – wyznaczonego członka 
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Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Roman Tomaszewski – członek Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych 
poinformował, że w dniu 2 grudnia 2016 r. odbyło się posiedzenie Komisji, podczas którego 
Komisja analizowała projekt planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych na rok 2017. 
Plan pracy przedstawia poszczególne zadania przyporządkowane poszczególnym kwartałom. 
Załącznik  do projektu uchwały radni otrzymali wraz z zawiadomieniem o sesji. Po dyskusji  
Komisja jednogłośnie, przyjęła projekt planu pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych na 
rok 2017. 
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały. 
Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy Komisji 
Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 
stanowi załącznik nr 71 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
Komisji Zdrowia i Spraw Społecznych Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi 
załącznik nr 72 do niniejszego protokołu. 
 
38. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017.  
 
Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja Rewizyjna, stosownie do przepisów 
paragrafu 55 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego, opracowała plan pracy komisji i kontroli 
na rok 2017 i przedłożyła do zatwierdzenia Radzie Powiatu.  
Przewodniczący Rady poprosił Pana Jerzego Pawłowskiego - Przewodniczącego Komisji 
Rewizyjnej o przedstawienie prac nad planem pracy komisji. 
Pan Jerzy Pawłowski - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 
Rewizyjna w dniu 7 listopada br. opracowała plan pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej na rok 
2017.  Komisja zaplanowała na rok 2017 następujące kontrole: 

1) Kontrola zadań z zakresu budownictwa i ochrony środowiska realizowanych przez 
powiat. 

2) Kontrola Powiatowego Urzędu Pracy we Włocławku, 
3) Kontrola Poradni Psychologiczno – Pedagogicznej w Lubieniu Kujawskim 

i Lubrańcu, 
4) Kontrola Placówki Opiekuńczo – Wychowawczej „Jaś” i Małgosia w Brzeziu, 
Oraz 

Analiza sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu Włocławskiego za 2016 r. wraz 
z  informacją o stanie mienia powiatu, 
Analiza sprawozdania finansowego Powiatu Włocławskiego na dzień 31.12.2016 r., 
Opracowanie wniosku  w sprawie absolutorium dla Zarządu Powiatu we Włocławku za 2016 
rok oraz podjęcie uchwały w tej sprawie.  
Analiza projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku za 2016 r. 
Analiza sprawozdania z wykonania planu finansowego za rok 2016 przez Samodzielny 
Publiczny Zespół Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
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Analiza informacji Zarządu Powiatu we Włocławku o przebiegu  wykonania budżetu Powiatu 
Włocławskiego za I półrocze 2017 roku oraz informacji o kształtowaniu się wieloletniej 
prognozy finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2017 – 2022. 
Analiza informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2017 roku 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Analiza informacji o przebiegu wykonania planu finansowego za I półrocze 2017 roku 
Samodzielnego Publicznego Zespołu Przychodni Specjalistycznych we Włocławku. 
Komisja jednogłośnie, pięcioma głosami „za”, przyjęła projekt planu pracy i kontroli, 
i wniosła do Wysokiej Rady o przyjęcie w/w planu.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy i kontroli 
Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu 
pracy i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 73 do 
niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 r. w sprawie planu pracy 
i kontroli Komisji Rewizyjnej Rady Powiatu we Włocławku stanowi załącznik nr 74 do 
niniejszego protokołu. 
 
39. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie planu pracy Rady Powiatu we Włocławku 

na rok 2017. 
 

Przewodniczący Rady poinformował, że stosownie do przepisów art. 9 ust. 1 ustawy 
o samorządzie powiatowym oraz paragrafu 6 ust. 1  Statutu Powiatu Włocławskiego został 
opracowany plan pracy Rady Powiatu na rok 2017. Przedstawiony plan pracy jest planem 
ramowym, zawierającym wytyczne do działania Rady Powiatu w roku 2017.  
Przewodniczący Rady otworzył dyskusję nad projektem uchwały.  
Wobec braku uwag, Przewodniczący Rady zapytał, kto z radnych jest za podjęciem uchwały 
i przeprowadził procedurę głosowania. 
Wyniki głosowania: 
Za-18 
Przeciw-0 
Wstrzymało się-0 
Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała 
Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie planu pracy Rady 
Powiatu we Włocławku na rok 2017 została podjęta.  
Projekt uchwały Rady Powiatu we Włocławku w sprawie planu pracy Rady Powiatu we 
Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 75 do niniejszego protokołu. 
Uchwała Rady Powiatu we Włocławku z dnia 28 grudnia 2016 roku w sprawie planu pracy 
Rady Powiatu we Włocławku na rok 2017 stanowi załącznik nr 76 do niniejszego protokołu. 
 
40. Zapytania radnych 

 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie § 21 ust. 1 Statutu Powiatu Włocławskiego 
–zapytania mogą być składane w sprawach mniej złożonych, dotyczących aktualnych 
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problemów  powiatu,  a  także  w  celu  uzyskania  informacji  o konkretnym  stanie 
faktycznym sprawy, a wnioski w szczególności w celu ulepszenia lub usprawnienia 
określonego stanu rzeczy lub podjęcia działań w określonej sprawie. 
Przewodniczący Rady poprosił  radnych o pytania z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona odpowiedź na piśmie.  
Przewodniczący Rady poinformował również, iż odpowiedź, na złożone w trakcie obrad rady 
zapytania, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez wyznaczonego członka 
zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku obrad tej samej sesji, 
w trakcie której została zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoje zapytanie składając je na piśmie. 
Radni nie złozyli pytań.  
 
41. Interpelacje radnych 
 
Przewodniczący Rady poinformował, że zgodnie z § 20 ustęp 2 Statutu Powiatu 
Włocławskiego interpelacje składa się w sprawach zasadniczych dla powiatu, a wypowiedź ją 
wyrażająca powinna zawierać w sobie konkretne pytanie odzwierciedlające istotę problemu 
będącego interpelacją.  
Przewodniczący Rady poprosił radnych o interpelacje z  zaznaczeniem, na które ma być 
udzielona Przewodniczący Rady poinformował również, iż odpowiedź, na złożoną w trakcie 
obrad rady interpelację, udzielana jest przez jej adresata lub w jego imieniu przez 
wyznaczonego członka zarządu bądź upoważnioną inną osobę, w końcowej części porządku 
obrad tej samej sesji, w trakcie której została  zgłoszona. 
Radny, który uzna, że ustna odpowiedź jest niepełna lub mało precyzyjna  może ponowić 
swoją interpelację składając ją na piśmie. 
Radni nie złożyli interpelacji.  
 
42.Wolne wnioski i oświadczenia radnych 
 
Przewodniczący Rady zapytał radnych, czy chcieliby złożyć wnioski bądź oświadczenia?  
Radna Anna Kozłowska powiedziała, że w dniu 6 stycznia 2016 r. odbędzie się koncert 
kolęd w  wykonaniu Zespołu  Eleni o godz. 16:00 w hali sportowej w Boniewie. Radna 
poprosiła radnych o przekazanie informacji znajomym i członkom rodzin, jest to impreza 
otwarta powiatowo-gminna. Radna zaprosiła do wzięcia udziału w koncercie. 
Starosta Włocławski  powiedział, że inwestycje w DPS w Kowalu i ZS w Lubrańcu-
Marysinie nie zostaną ukończone. Tak jak w życiu nie wszystko się udaje. Prawdopodobnie 
będzie musiała się odbyć sesja w przedziale 10-20 stycznia 2017 r. w związku z tym, że 
trzeba będzie dokonać zmian w budżecie celem uregulowania płatności dla wykonawców.  
Starosta powiedział, że z odpowiednim wyprzedzeniem poinformuje Biuro Rady i Ochrony 
Informacji o terminie na jaki ma zostać zwołana sesja. Tych inwestycji jest dużo.  
Pan Lech Chymkowski -Naczelnik Biura Rady i Ochrony Informacji poinformował, że 
radni z pewnością zauważyli, że otrzymują coraz większe ilości materiałów na sesje Rady 
Powiatu we Włocławku. Tego papieru się tworzy bardzo dużo, niekoniecznie w sposób 
uzasadniony. Radny przypomniał o możliwości jaką daje statut w §12 ust.3 „Na wniosek lub 
za zgodą radnego wyrażoną na piśmie i przekazaną przewodniczącemu zawiadomienia, 
o których mowa w ust.1, mogą być wysyłane do radnego w inny sposób niż poprzez operatora 
pocztowego, a wówczas o zachowaniu terminu decyduje data ich wysłania utrwalona 
w sposób właściwy dla zastosowanego sposobu ich wysłania.” Daje to możliwość stosowania 
zdobyczy techniki i przesyłania materiałów w wersji elektronicznej w takiej jakiej 
otrzymywane są z posiedzenia Zarządu Powiatu we Włocławku. Oczywiście jeśli ktoś będzie 
potrzebował, to może otrzymywać materiały w wersji papierowej,  ale jeśli chodzi 
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o wszystkie raporty, sprawozdania – tzw. broszury, to Naczelnik poprosił o rozważenie, czy 
nie warto skorzystać  z możliwości przesyłania tych materiałów drogą elektroniczną. 
Naczelnik stwierdził, że wszyscy wspólnie muszą ratować polskie lasy i trzeba robić 
wszystko, aby ograniczać koszty. Naczelnik poinformował, że właściwie po każdej sesji, na 
której ma miejsce zmiana uchwały budżetowej plus autopoprawki do tej uchwały, należy 
standardowo robić przegląd sprzętu kserograficznego, ponieważ to są tysiące egzemplarzy. 
Nie licząc kosztów zakupu papieru. Jeśli radni uznają, że wersja elektroniczna byłaby do 
przyjęcia, to Naczelnik poprosił zgodnie z §12 ust. 3 statutu Powiatu Włocławskiego 
o wystąpienie z wnioskiem do Przewodniczącego Rady i wskazać adres email, na który będą 
wysyłane materiały z zachowaniem odpowiednich terminów  określonych w statucie.  
Radna Jadwiga Fijałkowska powiedziała, że jeśli radni zgodzą się na przesyłanie 
materiałów drogą elektroniczną, to musi dysponować laptopem. Jeśli radni mają laptopy 
prywatne to należałoby je przynosić na sesje. Radna zaproponowała, aby w ramach nowego 
roku zakupić laptopy, które będą własnością Starostwa Powiatowego we Włocławku i będą 
udostępnione radnym tylko na posiedzenie rady powiatu. Radna nie wie jakiego rzędu byłby 
to wydatek.  
Przewodniczący Rady powiedział, ze radni będą mieli czas to przemyśleć do następnych 
obrad Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
 
43.Zamknięcie XXI Sesji Rady Powiatu.  
 
W związku ze zrealizowaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady dnia  28 grudnia 2016 
roku o godzinie 1502  zamknął obrady XXI Sesji Rady Powiatu we Włocławku.  
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